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Αθήνα, σήµερα στις 15 Οκτωβρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Θα ήθελα να ευχηθώ από την Έδρα στον καλό συνάδελφο κ.
Τραγάκη περαστικά, σιδερένιος και γρήγορα κοντά µας. 

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Δηµήτριο Κουκού-
τση, Βουλευτή Μεσσηνίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επαγγελµα-
τική πορεία εργαζόµενης από το νοσοκοµείο του Ρίου στο
γραφείο του Υπουργού Υγείας.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ζαχαρίας Κυριακάκης αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά την επαρκή χρηµατοδότηση
των µονάδων ψυχικής υγείας.

3) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βόλου Νοµού Μα-
γνησίας αιτείται την επίσπευση των διαδικασιών και την έγκριση
του Ρυθµιστικού Σχεδίου Βόλου από κοινού µε την τροποποίηση
της Ζώνης Οικιστικού Ελέγχου.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αναστολή
των κινητοποιήσεων των πεντάµηνων συµβασιούχων, µετά τις
επαφές που είχαν µε την Αποκεντρωµένη Διοίκηση και τη Δηµο-
τική Αρχή.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην ελλιπή ενίσχυση
της αστυνοµικής δύναµης στην Πάτρα.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην σαρανταο-
κτάωρη προειδοποιητική απεργία των εργαζοµένων της Αχαϊκής
Τράπεζας.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την ασφυκτική
πίεση της τρόικας προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, ώστε να ληφθούν
µέτρα για την απελευθέρωση της αγοράς των καυσίµων.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ζίτσας Νοµού Ιωαν-
νίνων αιτείται την ασφαλιστική κάλυψη ζηµιών φυτικής
παραγωγής από τα αγριογούρουνα και εκτός προστατευόµενων,
από τη συνθήκη RAMSAR, περιοχών.

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μετσόβου Νοµού Ιω-
αννίνων αιτείται την υπαγωγή του Δήµου στην Α’ Ζώνη τιµών
πετρελαίου θέρµανσης.

10) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Ήρας Νοµού
Αργολίδας αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων γεωπόνων του
υποκαταστήµατος ΕΛΓΑ Τρίπολης, προκειµένου να πραγµατο-
ποιηθούν έγκαιρα οι εκτιµήσεις των ζηµιών στις καλλιέργειες από
τη χαλαζόπτωση της 15.9.2012 στην περιοχή της Ήρας.

11) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συνταξιούχων
ΟΤΕ Νοµού Αρκαδίας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για τις συ-
νεχείς περικοπές των συντάξεων και αιτείται τη λήψη µέτρων για
τη διάσωση και ενίσχυση των ασφαλιστικών ταµείων.

12) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΜΕΝΕΛΑΟΣ ΒΛΑΧΒΕΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθερα-
πευτών αιτείται την ένταξη των φυσικοθεραπευτών που εργάζο-
νται στα δηµόσια νοσηλευτικά ιδρύµατα στους δικαιούχους του
επιδόµατος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας.

13) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Εργατικού Κέ-
ντρου Μήλου επισηµαίνει την ανάγκη άµεσης κάλυψης του
Γραφείου της Επιθεωρήσεως Εργασίας στη Μήλο µε ικανό και
επαρκές προσωπικό.

14) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ, Λαρίσης κ. ΔΗΜΗ-
ΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος
Αγιάς Νοµού Λάρισας αιτείται την άµεση κινητοποίηση των υπευ-
θύνων του τοπικού καταστήµατος ΕΛΓΑ  για τη ζηµία που έχει
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προκληθεί στην καλλιέργεια του κάστανου της ευρύτερης περιο-
χής του Δήµου Αγιάς, από τις ασυνήθιστες για την εποχή υψηλές
θερµοκρασίες.

15) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Συµβασιούχων Δα-
σοπυροσβεστών Μαγνησίας αιτείται την άµεση πρόσληψη
εποχιακών δασοπυροσβεστών.

16) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Νε-
µέας καταγγέλλει τη στάση τόσο του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων όσο και του ΟΠΕΚΕΠΕ σχετικά µε το
θέµα της καταβολής των επιδοτήσεων και της εξισωτικής απο-
ζηµίωσης.

17) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός και Επαγγελµατικός Σύλλο-
γος Μαντουδίου και  Περιχώρων Δηµοτικής Ενότητας Κηρέως
Δήµου Μαντουδίου - Λίµνης - Αγίας Άννας αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας του ΙΚΑ Μαντουδίου Εύβοιας.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανοχή των
Ελληνικών διωκτικών αρχών ως προς το λαθρεµπόριο τσιγάρων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη λαθραία
διακίνηση καυσίµων που γίνεται στην Ελλάδα, καθώς και στην
αποµάκρυνση των αρµοδίων υφυπουργών όταν προσπάθησαν
να τη σταµατήσουν.

20) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ, Λαρίσης κ. ΔΗΜΗ-
ΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι Δήµαρχοι
του Νοµού Λάρισας και η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού
Σώµατος Περιφέρειας Θεσσαλίας αιτούνται τη συνέχιση της λει-
τουργίας της 8ης Ειδικής Μονάδας Αντιµετώπισης Καταστροφών
Θεσσαλίας τόσο για την ασφάλεια των πολιτών όσο και για την
προστασία του περιβάλλοντος. 

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις οικονοµι-
κές απολαβές του πρώην πρωθυπουργού Γεωργίου Παπανδρέου
ενώ διδάσκει στο Χάρβαρντ.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε αναβολή εκ-
δίκασης υπόθεσης ιατρού που συνελήφθη για παθητική
δωροδοκία.

23) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σοφάδων Νοµού Καρδίτσας εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για την κατάργηση της ΔΟΥ Σοφά-
δων.

24) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  Η Ένωση Κέντρων Αποκατάστασης και
Αποθεραπείας Ελλάδος αιτείται τη λήψη µέτρων για την προά-
σπιση των συµφερόντων των ασθενών και την εξασφάλιση της
εργασίας των εργαζοµένων.

25) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Διστόµου-Αράχωβας-Αντίκυρας
παραθέτει τις προτάσεις και τις θέσεις του για το υπό διαβού-
λευση σχέδιο προεδρικού διατάγµατος <Χαρακτηρισµός της
χερσαίας περιοχής του όρους Παρνασσού ως Εθνικού Πάρ-
κου>.

26) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Βιβλιοχαρτοπωλών
Ρόδου αιτείται την επίλυση των προβληµάτων που απορρέουν

από τις οικονοµικές συναλλαγές των βιβλιοχαρτοπωλών Ρόδου
µε την εταιρεία «Ευσταθιάδης Group Α.Ε.».

27) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις έρευνες για
υδρογονάνθρακες που πραγµατοποιεί η Τουρκία στην Ελληνική
Υφαλοκρηπίδα.

28) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Κέντρο Αποθεραπείας και Αποκατά-
στασης Παιδιών µε Αναπηρία Καρδίτσας αιτείται τη συνέχιση της
αυτόνοµης λειτουργίας του.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι υπάλληλοι του παραρτήµα-
τος ΙΚΑ  - ΕΤΑΜ Μοιρών  αιτούνται  τη συνέχιση της λειτουργίας
του εν λόγω παραρτήµατος.

30) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων Οργανισµού Ερ-
γατικής Κατοικίας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τη, κατά τη
γνώµη της,  αβάσιµη δίωξη υπαλλήλου του Οργανισµού κατά την
άσκηση των καθηκόντων του.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Ηρακλείου αι-
τείται την αναθεώρηση και τροποποίηση των νέων φορολογικών
ρυθµίσεων που αφορούν τους ελεύθερους επαγγελµατίες και τις
ατοµικές επιχειρήσεις.

32) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  οι Δήµαρχοι Τεµπών, Αγιάς, Ελασσόνας, Κι-
λελέρ, Λαρισαίων, Τυρνάβου και Φαρσάλων του Νοµού Λάρισας
αιτούνται τη συνέχιση λειτουργίας της 8ης ΕΜΑΚ Θεσσαλίας, η
οποία εδρεύει στη Βιοµηχανική Περιοχή Μακρυχωρίου του
Δήµου Τεµπών.

33) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο του Συν-
δέσµου Υδραυλικών Νοµού Τρικάλων και Περιχώρων αιτείται την
παρέµβαση της πολιτείας, ώστε µόνο υδραυλικοί µε άδεια εγκα-
ταστάτη φυσικού αερίου και µέλη του Συνδέσµου να νοµιµοποι-
ούνται στην εκτέλεση σχετικών εργασιών.

34) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Λίµνης Πλαστήρα Νοµού Καρ-
δίτσας αιτείται την επιτάχυνση των διαδικασιών έκδοσης αποφά-
σεων προέγκρισης για τη δηµοπράτηση τεσσάρων δηµόσιων
έργων της περοχής.

35) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Αναστασία Δαγαλέα αιτεί-
ται την επιτάχυνση της διαδικασίας διορισµού της στο Ίδρυµα
Ανηλίκων Αρρένων Βόλου.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Μαρκάκης δια-
µαρτύρεται για την απόφαση περικοπής των επιδοµάτων
Ελλήνων και αλλοδαπών που έχουν εκ προοιµίου εισόδηµα από
ξένο φορέα, µε αποτέλεσµα τη σηµαντική µείωση της σύνταξής
του.

37) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Πανελληνίου
Ενώσεως  Θεολόγων αιτείται την πρόσληψη αναπληρωτών κα-
θηγητών Θεολόγων στην επόµενη φάση προσλήψεων και την πε-
ραιτέρω επιµόρφωση των εν ενεργεία Θεολόγων τόσο στους Η/Υ
όσο και γενικά σε θέµατα ειδικότητάς τους.

38) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Νοµαρχιακό Σωµατείο Καρδίτσας Ατό-
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µων µε Αναπηρία παραθέτει τα αιτήµατά του σχετικά µε τα επι-
δόµατα, τα τέλη, τους φόρους και γενικότερα την πρόνοια για
τα άτοµα µε αναπηρία.

39) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Πρόεδροι των Τοπικών Συµβουλίων
Πετρωτού, Καλής-Κώµης και Ελληνικών του Δήµου Αργιθέας του
Νοµού Καρδίτσας διαµαρτύρονται για την απόφαση της αγροτι-
κής ιατρού στο Αγροτικό Περιφερειακό Ιατρείο Καλής-Κώµης ότι
θα εξυπηρετεί µόνο Τρίτη και Πέµπτη.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διαδι-
κασία ιδιωτικοποίησης του ΟΠΑΠ.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παλαι-
ότερη προσπάθεια του κ. Αδάµ Ρεγκούζα για την αντιµετώπιση
του λαθρεµπορίου καυσίµων.

42) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Ιεροκλής Σπυριδόπουλος αιτείται την
επίλυση του θέµατός του που αφορά επανασύνδεση της ηλε-

κτροδότησης στο κατάστηµά του.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη διαδικασία
πώλησης του χαρτοφυλακίου της ΑΤΕ Leasing.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε λίστα
του ΣΔΟΕ σχετικά µε έλεγχο πολιτικών προσώπων για παράνοµο
πλουτισµό.

45) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Νοµού Καρδί-
τσας αιτείται να µη γίνει περαιτέρω περικοπή και θέσπιση ορίων
εισοδήµατος για τη χορήγηση των πολυτεκνικών επιδοµάτων.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 251/19-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Καραθανασόπουλου Νικόλαου, Γκιόκα Ιωάννη, Μωραϊτη Νι-
κόλαου και Μανωλάκου Διαµάντω δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
78912/17-09-2012  έγγραφο  από την Υφυπουργό Υγείας η ακό-
λουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 413/25-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κριτσωτάκη Μιχαήλ, Γάκη Δηµήτρη, Σαµοΐλη Στέφανου δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./07/09-08-2012/17-09-2012 έγ-
γραφο  από την Υπουργό Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 790/13-08-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Αµµανατίδου - (Πασχαλίδου) Ευαγγελίας (Λίτσας), Κουράκη
Αναστάσιου (Τάσου), Ξανθού Ανδρέα, Αµανατίδη Ιωάννη, Χαρα-

λαµπίδου Δέσποινας και Γαϊτάνη Ιωάννας δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 81174/17-09-2012 έγγραφο  από την Υφυπουργό Υγείας
η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 976/23-08-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Πετράκου Αθανάσιου, Ουζουνίδου Ευγενίας και Ζαχαριά
Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ15/Γ/18630/17-09-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1008/26-08-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλεξόπουλου Χρυσοβαλάντη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 82471/17-

09-2012 έγγραφο από την Υφυπουργό Υγείας η ακόλουθη απά-
ντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελ-
τίο των αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 16 Οκτωβρίου
2012. 

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

Η µε αριθµό 1471/10-9-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευβοίας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις συµβάσεις του
ΟΠΕΚΕΠΕ µε ιδιωτικές εταιρείες. 

2. Η µε αριθµό 1390/6-9-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την ανάσχεση
της ανεργίας και µείωση του κόστους διαβίωσης. 

3. Η µε αριθµό 1120/29-8-2012 ερώτηση του Βουλευτή Επικρα-
τείας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Τέρενς –Νικολάου Κουϊκ
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη δηµιουργία πύλης
εισόδου για κρουαζιερόπλοια και ιστιοφόρα στο Λιµάνι της Πέ-

τρας Λέσβου. 
Η µε αριθµό 613/33/1-8-2012 ερώτηση και αίτηση κατάθεσης

εγγράφων του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαιόπουλου προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε τη µεταολυµπιακή χρήση των αθλητικών
εγκαταστάσεων των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004.

Η µε αριθµό 1246/3-9-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευβοίας
της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη βιωσιµότητα των Κέντρων
Πρόληψης των Εξαρτήσεων και προαγωγής της Ψυχοκοινωνικής
Υγείας. 

Β.  ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1172/68/30-8-2012 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Αθανασίου Πετράκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη µεταφορά από το 2009 στο εξωτερικό σηµαντικών χρηµα-
τικών ποσών από φυσικά πρόσωπα και εταιρείες µέσω του ελλη-
νικού τραπεζικού συστήµατος.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 407/9-10-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου, του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Παύλου Βογιατζή προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τη λειτουργία Εργαστηρίου Ελαιολάδου
στο νησί της Λέσβου. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, στη Λέσβο από τη δεκαετία του ’70 και συγκε-

κριµένα το 1970 παραχωρήθηκε µία έκταση στο τότε Υπουργείο
Γεωργίας, για να γίνει το Εργαστήριο Ελαιολάδου. Σ’ αυτήν την
έκταση υπάρχει κι ένας σύγχρονος ελαιώνας, σύγχρονος µε την
έννοια ότι είναι νεότερος των ελαιώνων του νησιού. 

Όπως γνωρίζετε, στη Λέσβο υπάρχουν έντεκα εκατοµµύρια
ελαιόδενδρα. Είναι ο µεγαλύτερος συνεκτικός ελαιώνας της
χώρας µας κι η παραγωγή του ελαιολάδου στη Λέσβο είναι πε-
ρίπου το 10% της συνολικής παραγωγής τής χώρας µας. Είναι
λοιπόν κρίµα από τη στιγµή που υπάρχει υποδοµή –και θα σας
πω πώς υπάρχει υποδοµή- αυτή να µη λειτουργεί. Αυτήν τη
στιγµή υπάρχει ένας υπάλληλος, ο οποίος είναι περιβαλλοντο-
λόγος, µε αποτέλεσµα να µην µπορεί να λειτουργήσει ο σταθ-
µός.

Στο σταθµό ξοδεύθηκαν περίπου 600.000 ευρώ για να αγορα-
στούν όλα τα σύγχρονα µέσα και να πάρει το ISO κι είναι ένας
από τους τρεις πιο σύγχρονους σταθµούς επεξεργασίας ελαιο-
λάδου που υπάρχουν στην Ελλάδα. 

Το 2006, στο έτος ελαιολάδου, η τότε κυβέρνηση Καραµανλή
ενέταξε τους τρεις σταθµούς: έναν στη Λέσβο, έναν στα Χανιά
κι έναν στην Καλαµάτα, αν δεν κάνω λάθος. Το έργο ολοκληρώ-
θηκε και πέρασε κι ως «γέφυρα» στο Δ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης. Η κύρια χρηµατοδότηση ήταν στο Γ’ ΚΠΣ.

Η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λέσβου της οποίας είχα την τιµή
να ηγούµαι εγώ τότε, έδωσε περίπου 60.000 ευρώ, επειδή δεν
ήταν επιλέξιµη η δαπάνη επισκευής των κτηριακών εγκαταστά-
σεων και σήµερα περιµένουµε µε µεγάλη αγωνία να λειτουργήσει
αυτός ο σταθµός, ειδικά τώρα, στην περίοδο που ζούµε, για να
µειώσουµε το κόστος παραγωγής και να µπορέσουµε να βελτιώ-
σουµε ποιοτικά το ελαιόλαδό µας κι όχι µόνο. Θα µπορούσαν κι
όλα τα προϊόντα τού Βορείου Αιγαίου να εξετάζονται σ’ αυτόν το
σταθµό, όπως η µάστιχα, το κρασί, το µέλι αλλά κι άλλα προϊόντα
και είναι κρίµα να µη λειτουργεί. 

Επίσης θα ήταν µία πάρα πολύ καλή κίνηση η λειτουργία
αυτού του σταθµού, µε δεδοµένο ότι και στα απέναντι τουρκικά
παράλια υπάρχουν οι ελαιώνες της Τουρκίας κι αυτοί δεν έχουν
κάτι αντίστοιχο και θα µπορούσαν εν δυνάµει να είναι πελάτες.
Ο σταθµός αυτός θα µπορούσε να είναι κερδοφόρος, αρκεί να
στελεχωθεί µε ένα χηµικό και µε ένα γεωπόνο επιπλέον. 

Η παράκλησή µας είναι αυτός ο σταθµός να λειτουργήσει όσο
το δυνατόν πιο σύντοµα, γιατί υπάρχει και κίνδυνος στο τέλος
του 2013, αν δεν λειτουργήσει ο σταθµός, να αναγκαστεί η χώρα
µας να επιστρέψει τα λεφτά από το Κοινοτικό Πλαίσιο.                       

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και εσάς, κύριε Βουλευτά, για την επίκαιρη ερώ-

τηση, γιατί µου δίνετε την ευκαιρία να εξηγήσω ορισµένα πράγ-
µατα σε ό,τι αφορά τα συγκεκριµένα Εργαστήρια Ελέγχου
Ελαιολάδου, γιατί έτσι είναι ο ακριβής ορισµός της εγκατάστα-
σης στην οποία αναφέρεστε.

Είχα την ευκαιρία απ’ αυτό το Βήµα λίγες µέρες πριν, να εξη-
γήσω ξανά για την προσπάθεια που κάνουµε πραγµατικά, το
εξαιρετικής ποιότητας ελαιόλαδο να πιστοποιείται, να αναλύεται.
Και µάλιστα να πιστοποιείται µε αναγνωρισµένα εργαστήρια, που
είναι πιστοποιηµένα κατά ISO.

Ακριβώς για τους λόγους που επισηµάνατε στις τρεις περιοχές
της χώρας µας που είναι σηµαντικές ελαιοπαραγωγικές περιο-
χές, δηλαδή στην περιοχή της Κρήτης και συγκεκριµένα στα
Χανιά, στην περιοχή της Καλαµάτας και στην περιοχή της Λέ-
σβου, το 2006, που ήταν µάλιστα διεθνές έτος ελαιολάδου, η
χώρα αποφάσισε να δηµιουργήσει τρία τέτοια εργαστήρια: να
ζητήσει δηλαδή, χρήµατα της τάξεως περίπου του 1,5 εκατοµ-
µυρίου ευρώ, δηλαδή 500 χιλιάδες ευρώ περίπου ανά εργαστή-
ριο, προκειµένου να αποκτηθούν οι σηµαντικές εργαστηριακές
υποδοµές που απαιτούνται για τις αναλύσεις αυτές. Έτσι και
έγινε, παρά του ότι λίγα πράγµατα πρόλαβαν να γίνουν µε την
ένταξη στο τέλος της τρίτης προγραµµατικής περιόδου. Το έργο
µεταφέρθηκε ως γέφυρα στο ΕΣΠΑ και υλοποιήθηκε µε επιτυχία.
Έχει δηλαδή, παραληφθεί ο εξοπλισµός αυτός και στα τρία ερ-
γαστήρια. Μάλιστα υπάρχουν ακόµα λίγα χρήµατα, προκειµένου
να παραληφθεί αν κάτι λείπει και ιδιαίτερα αναλώσιµα υλικά, για
να λειτουργήσουν µε επιτυχία. 

Ένα τέτοιο αγρόκτηµα θέλουµε, στο πλαίσιο του ΕΛΓΟ «ΔΗ-
ΜΗΤΡΑ» -αυτός είναι και ο λόγος που πήγε πρώτα η υπάρχουσα
περιβαλλοντολόγος και ο γεωτεχνικός εκεί- να λειτουργήσει ως
πρότυπο: να εκπαιδεύσει τους ντόπιους αγρότες στο πώς είναι
ένα καλό ολοκληρωµένο σύστηµα διαχείρισης της παραγωγικής
διαδικασίας από το χωράφι µέχρι την τυποποίηση. 

Τι έγινε όµως; Στα δύο άλλα εργαστήρια, τα οποία άρχισαν να
λειτουργούν και των Χανίων -µάλιστα λίγες µέρες µετά από την
ανάληψη των καθηκόντων µου, είχα την ευκαιρία να πάω στα
Χανιά και να εγκαινιάσω το συγκεκριµένο εργαστήριο και της Κα-
λαµάτας, δυστυχώς στα τεχνικά δελτία των έργων δεν είχε προ-
βλεφθεί ούτε η δαπάνη πιστοποίησης ούτε η δαπάνη προσω-
πικού για τη λειτουργία τους. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα να ανα-
γκάσει το Υπουργείο Γεωργίας να πληρώσει τις δαπάνες πιστο-
ποίησης -αυτές δεν είναι υψηλές- και να λύσει το πρόβληµα του
προσωπικού µε υπάρχον προσωπικό από τα ινστιτούτα του τότε
ΕΘΙΑΓΕ, που λειτουργούσαν και στα Χανιά και στην Καλαµάτα. 

Εκεί ήταν εύκολο, λοιπόν, να αποσπάσουµε έναν δύο ερευνη-
τές, που ήταν εξειδικευµένοι σ’ αυτές τις αναλύσεις και να αρχί-
σουµε να λειτουργούµε αυτές τις τόσο σηµαντικές υποδοµές. 

Αντίθετα, στη Λέσβο δεν υπήρχε τέτοιο ινστιτούτο ή σταθµός
κοντά και ψάξαµε και καταφέραµε να βρούµε ένα ή δύο άτοµα
γιατί, όπως ξέρετε, δεν µπορούµε να προσλάβουµε ένεκα των
απαγορεύσεων. Άρα δεν µπορούµε να το λύσουµε µε πρόσληψη.
Δεν είναι, όµως, απλά να βρεις έναν επιστήµονα που θέλει να
πάει στη Λέσβο. Πρέπει να είναι άνθρωπος που καταλαβαίνει από
χρωµατογραφίες, να µπορέσει να λειτουργήσει τα συγκεκριµένα
µηχανήµατα, να µπορεί να παραδώσει τις µετρήσεις, όπως αυτές
απαιτούνται κ.ο.κ.. 

Έχουµε, λοιπόν, έρθει σε επαφή µε δύο - τρία ινστιτούτα µας,
που νοµίζω ότι έχουν αυτό το προσωπικό και θα καταφέρουµε
σύντοµα, αφ’ ενός µεν να πληρώσουµε τις δαπάνες πιστοποίη-
σης για να µπορεί να πιστοποιηθεί -γιατί αλλιώς τα αποτελέ-
σµατά του δεν θα έχουν δυνατότητα- και αφ’ ετέρου να αρχίσει
να λειτουργεί. 

Ζητούµε, όµως, τη βοήθεια και της ντόπιας κοινωνίας, γιατί
είναι προς όφελός τους αυτό το πράγµα για να συµπληρωθεί,
γιατί αλλιώς θα αναγκαστούν να πηγαίνουν σε άλλα εργαστήρια
που λειτουργούν, είτε στην ΕΑΣ Ηρακλείου είτε στο Γενικό Χη-
µείο του Κράτους και αλλού. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τρία λεπτά. 
ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µένω ικανοποιηµένος

από την πρόθεση. 
Θέλω να σας πω δύο πράγµατα. Στη Λέσβο υπάρχει το Γενικό

Χηµείο του Κράτους, το οποίο έχει χηµικούς, υπάρχουν οι Διευ-
θύνσεις  Αγροτικής Ανάπτυξης Περιφέρειας, που επίσης έχει γε-
ωπόνους, οι οποίοι κάθονται το γραφείο και κάνουν γραφική
εργασία. 

Νοµίζω ότι έφτασε η ώρα. Πρέπει, αν θέλουµε να πάρει µπρο-
στά ο πρωτογενής τοµέας, οι γεωπόνοι να βγουν στην πραγµα-
τική παραγωγή και να σταθούν δίπλα στους αγρότες.
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Θέλω, λοιπόν, να σας προτείνω αφ’ ενός να δείτε το θέµα απο-
σπάσεως ή µετατάξεως χηµικού από το Γενικό Χηµείο του Κρά-
τους, που υπάρχει και έχει µεγάλη εµπειρία στο ελαιόλαδο στη
Λέσβο και αφ’ ετέρου να δείτε και γεωπόνους, οι οποίοι µπορούν
να αποσπαστούν από τη Διεύθυνση Αγροτικής Ανάπτυξης, γιατί
αυτήν τη στιγµή οι γεωπόνοι στη Διεύθυνση Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης κάνουν κυρίως γραφική εργασία και νοµίζω ότι έφτασε η
ώρα ο γεωπόνος να βγει κοντά στον κόσµο.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι στη Λέσβο υπάρχει το Πανεπιστή-
µιο Αιγαίου µε το Τµήµα Περιβάλλοντος, το οποίο έχει και χηµι-
κούς και άλλες ειδικότητες, που θα µπορούσαν να απασχο-
ληθούν σ’ αυτό το εργαστήριο. 

Αυτό που είναι βέβαιο είναι ότι πρέπει να λειτουργήσει το ερ-
γαστήριο. Ξέρω ότι θα χρειαστεί αρχικά κάποια χρήµατα για λει-
τουργικά έξοδα. Όµως, είναι αµαρτία ο αγρότης της Λέσβου,
που λόγω  της οικονοµικής κατάστασης δεν έχει τη δυνατότητα
να πάει στα ιδιωτικά εργαστήρια, να µην υποστηρίζετε, ενώ εκεί
θα µπορούσε κάλλιστα να βοηθηθεί.

Σας είπα ότι αυτό µπορεί να καταστεί και κερδοφόρο, εκµε-
ταλλευόµενο τη γειτνίαση µε τη γείτονα χώρα. Θα µπορούσε να
έχει από εκεί πάρα πολλούς πελάτες, οι οποίοι έχουν εξαιρετικό
ενδιαφέρον.

Θέλω να σας καταθέσω εδώ για τα Πρακτικά της Βουλής το
τεχνικό δελτίο για το 2013. Έχει ένα υπόλοιπο 3.000 ευρώ και
κάτι, που µπορεί να χρησιµοποιηθεί για την πιστοποίηση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Βογιατζής καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν τεχνικό δελτίο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ελπίζω πολύ σύντοµα ο αγροτικός κόσµος του νησιού µας να
το δει να λειτουργεί. Πιστέψτε µε ότι είναι πάρα πολύ σοβαρό
για όλο το βόρειο Αιγαίο, γιατί υπάρχουν και άλλα αγροτικά προϊ-
όντα, όπως είναι το κρασί, η µαστίχα, ακόµη και νέα είδη και θα
µπορούσαν, ενδεχοµένως, να οδηγηθούν αγρότες και σε δεύ-
τερη καλλιέργεια, ώστε να λείψει και η µονοκαλλιέργεια της
ελιάς.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Κι εµείς, κύριε

συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ,  έχετε κάτι άλλο να πείτε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ναι,  κυρία Πρόεδρε. 
Έχετε απόλυτο δίκιο. Ήθελα µόνο να σας επισηµάνω το εξής:

Επειδή αυτό το εργαστήριο θα πιστοποιηθεί, θα πρέπει ο άνθρω-
πος που θα πάει -την ώρα που θα γίνεται η πιστοποίηση- να είναι
εξειδικευµένος στη συγκεκριµένη µεθοδολογία: στη χρήση, δη-
λαδή, των συγκεκριµένων χρωµατογραφικών µεθόδων.

Άρα δεν µπορεί απλά να αποσπαστεί ένας άνθρωπος. Έχουµε
βρει έναν ειδικό επιστήµονα, ώστε να πάει εκεί να λειτουργήσει
το εργαστήριο, να περάσει την πιστοποίηση και στο χρονικό διά-
στηµα του ενός ή δύο ετών που θα βρίσκεται εκεί, να µπορέσει
να εκπαιδεύσει δύο από τους γεωπόνους της περιοχής και έναν
χηµικό από το πανεπιστήµιο, έτσι ώστε να αρχίσει να λειτουργεί
αυτή η µονάδα και να προσφέρει τις υπηρεσίες, όχι µόνο στην
πιστοποίηση του ελαιολάδου, αλλά και σε άλλα προϊόντα, πάρα
πολλά, που είναι ονοµασίας προέλευσης, γεωγραφικής ένδειξης,
βιολογικού τρόπου παραγωγής. 

Σας θυµίζω, όπως είπα και προχθές, ότι έρχονται τρία ακόµα
σήµατα από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα κατοχυρωθούν τα προϊ-
όντα της παραδοσιακής µας γεωργίας που έχουµε άπειρα, πάρα
πολλά. Όλα αυτά θα απαιτούν πολύ λεπτούς ελέγχους. 

Δείτε, για παράδειγµα, τι περνάµε τώρα µε τα προϊόντα ονο-
µασίας προέλευσης, όπου προσπαθούν και πωλούν οτιδήποτε
φαίνεται για όσπριο ως φάβα Σαντορίνης ή φακή Εγκλουβής  ή
φασόλια των Πρεσπών. Αυτά απαιτούν -για να πάρεις ISO- λε-
πτοµερείς αναλύσεις µε το DNA. Είναι δυνατόν να πιαστούν όλα
αυτά και να αντιµετωπιστούν. Δεν µπορεί, όµως, να την κάνει
ένας απλός γεωπόνος την πιστοποίηση αυτού του εργαστηρίου.
Θα την κάνουµε µε τον ειδικό επιστήµονα και, ταυτόχρονα, θα
αξιοποιηθούν και θα εκπαιδευτούν δίπλα του αυτοί οι άνθρωποι.

Σας ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Κι εµείς, κύριε
Υπουργέ,  ευχαριστούµε.

Η δεύτερη µε αριθµό 416/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Συρµαλένιου
προς τους Υπουργούς Ναυτιλίας και Αιγαίου και Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ανέλκυση του
ναυαγίου του «SEA DIAMOND» στη Σαντορίνη, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 409/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Θεοδώρας Τζάκρη προς τους Υπουργούς Εσωτε-
ρικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τις περικοπές θέσεων εργασίας στα
πολιτιστικά και αθλητικά προγράµµατα των δήµων.

Κυρία Τζάκρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Πρόσφατα, µε την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς, πληρο-

φορήθηκα την πρόθεση του Υπουργείου Εσωτερικών σε συνερ-
γασία µε το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης να περι-
κόψουν χιλιάδες θέσεις εργασίας και µάλιστα χιλιάδες αυτοχρη-
µατοδοτούµενες θέσεις εργασίας των εργαζοµένων στα πολιτι-
στικά προγράµµατα των δήµων και ως επί το πλείστον στα ωδεία
και στα καλλιτεχνικά εργαστήρια. 

Αυτή η απόφαση, κύριε Υπουργέ, είναι πρωτίστως ανορθολο-
γική. Γιατί; Γιατί αυτές οι θέσεις εργασίας τις οποίες περικόψατε,
καταργώντας στην ουσία αυτές τις υπηρεσίες που προσφέρουν
οι δήµοι στους δηµότες τους, είναι –όπως είπα προηγουµένως-
αυτοχρηµατοδοτούµενες θέσεις: δηλαδή, καλύπτονται από τα
δίδακτρα των µαθητευοµένων, των εκπαιδευοµένων. 

Έτσι, σε αυτήν την τρέχουσα οικονοµική κρίση δίνετε και χα-
ρακτήρα πολιτιστικής και κοινωνικής κρίσης, αφού ουσιαστικά η
οιονεί απόλυση ή άρνηση ανανέωσης των συµβάσεων σε αυτούς
τους χιλιάδες εκπαιδευτικούς –και ως επί το πλείστον µουσικούς-
στερεί τη δυνατότητα πρόσβασης στη νέα γενιά σε ό,τι αφορά
τη σφαιρική ανάπτυξη της προσωπικότητάς της. 

Και γιατί το λέω αυτό; Το αναφέρω και στην ερώτησή µου, λέ-
γοντας ότι ουσιαστικά το επίπεδο ευηµερίας µιας χώρας και ενός
λαού δεν κρίνεται µόνο από το επίπεδο παροχών του κράτους
πρόνοιας ή –αν θέλετε- από την αγοραστική δύναµη των νοικο-
κυριών, εξαρτάται και από τη δυνατότητα που δίνει το οργανω-
µένο κράτος –ταγµένο στους νέους ανθρώπους- να αναπτύξουν
ελεύθερα την προσωπικότητά τους. Και ακριβώς στο πλαίσιο
αυτό εντάσσονται και τα καλλιτεχνικά προγράµµατα και τα προ-
γράµµατα των ωδείων που προσφέρονται µέσα από τους δή-
µους, καθώς δίνουν τη δυνατότητα εξωσχολικής δραστηριό-
τητας σε εκατοντάδες χιλιάδες Ελληνόπουλα. 

Από εκεί και πέρα, µε την απόφασή σας αυτή, κύριε Υπουργέ,
για την περικοπή των θέσεων εργασίας και την κατάργηση αυτών
των προγραµµάτων, των ιδιαίτερα ωφέλιµων για τη νέα γενιά, νο-
µίζω ότι στερείτε τη δυνατότητα της δηµιουργικής, ελεύθερης
απασχόλησης στη νέα µας γενιά και αυξάνετε τους κινδύνους
και της αποκλίνουσας συµπεριφοράς αλλά και της περιθωριο-
ποίησης αυτών των νέων. 

Κυρίως, όµως, η απόφασή σας αυτή εµφορείται από ένα υψη-
λού βαθµού –θα έλεγα- οικονοµικό ανορθολογισµό, γιατί -όπως
σας είπα- αυτές οι θέσεις είναι αυτοχρηµατοδοτούµενες. Οι δα-
πάνες, δηλαδή, της µισθοδοσίας των εκπαιδευτικών καλύπτονται
από τα δίδακτρα των µαθητευοµένων, των εκπαιδευοµένων και
µάλιστα είναι αρκετά χαµηλά, δίνοντας δυνατότητα πρόσβασης
σε οικογένειες µε χαµηλά εισοδήµατα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, θέλω να σας ρωτήσω και να µου απαντήσετε
ευθαρσώς µε την ιδιότητά σας ως Υφυπουργού Εσωτερικών -και
όχι να µου αναλύσετε γενικά τις προθέσεις και τη βούληση της
Κυβέρνησης- ποιο λόγο εξυπηρετεί η κατάργηση αυτών των θέ-
σεων, ποια οικονοµική σκοπιµότητα έρχεται να εξυπηρετήσει ου-
σιαστικά η κατάργηση αυτών των ιδιαίτερα ωφέλιµων προγραµ-
µάτων για τη νεολαία της χώρας µας και τι µέλλει γενέσθαι, κύριε
Υπουργέ, µε τις θέσεις εργασίας τις οποίες περικόψατε. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
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κυρία συνάδελφε. 
Στην ερώτηση αυτή θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός

κ. Χαράλαµπος Αθανασίου. 
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω

το λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,

κύριε συνάδελφε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, νοµίζω ότι και

του κ. Κωνσταντινίδη η επίκαιρη ερώτηση είναι στο ίδιο αντικεί-
µενο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Θα ακολου-
θήσει, κύριε συνάδελφε. Είναι στο ίδιο αντικείµενο; Θέλετε να
την κάνουµε µαζί; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Είναι στο ίδιο θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Λοιπόν, θα συ-
ζητηθεί µαζί και η έβδοµη µε αριθµό 430/9-10-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος  Ελλάδας κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την πρόσληψη εκπαιδευτικού
προσωπικού για τη λειτουργία των δηµοτικών καλλιτεχνικών σχο-
λών και ωδείων.

Κύριε Κωνσταντινίδη, µπορείτε να αναπτύξετε την επίκαιρη
ερώτησή σας σε δύο λεπτά και µετά θα έχει διπλάσιο χρόνο ο
Υπουργός για να σας απαντήσει, αφού είναι κοινή ερώτηση.

ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Όπως ακούστηκε και πριν από λίγο, είναι γνωστό το πρόβληµα

που έχει δηµιουργηθεί στο χώρο αυτών των δηµοτικών ωδείων
και των άλλων καλλιτεχνικών σχολών των ΟΤΑ. 

Ποιο είναι το αποτέλεσµα αυτής της κατάστασης σήµερα;
Εκτός από το πρόβληµα των χιλιάδων ωροµισθίων εργαζοµένων
που, όπως επίσης, ακούστηκε στην Αίθουσα, αµείβονται µε αντα-
ποδοτικού χαρακτήρα εισφορές που καταθέτουν στο φορέα, στο
δήµο, δηλαδή, οι µαθητές και, κατά συνέπεια, δεν βαρύνουν ούτε
τον κρατικό προϋπολογισµό ούτε τους ΚΑΠ των ΟΤΑ ούτε και τα
έξοδα της κεντρικής κυβέρνησης, ένας πολλαπλάσιος αριθµός
χιλιάδων µαθητών υποχρεώνεται ή θα υποχρεωθεί να διακόψει
τις σπουδές του, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για τη λαϊκή οικογέ-
νεια, που έστω και από το υστέρηµά της αυτές τις δύσκολες επο-
χές έκανε προσπάθεια για να στείλει τα παιδιά της ώστε να
αποκτήσουν αυτήν την καλλιτεχνική παιδεία. 

Το τρίτο ζήτηµα που αφορά, επίσης, αυτήν τη δυσλειτουργία
είναι ότι δηµιουργείται ένα πάρα πολύ σοβαρό πρόβληµα µε την
εξεταστική διαδικασία, τις µετεγγραφές, την κατοχύρωση των
σπουδών, τη διεξαγωγή απολυτήριων, πτυχιακών και διπλωµατι-
κών εξετάσεων σε σπουδαστές που έχουν φθάσει στο ώριµο
αυτό επίπεδο. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, αντί να εξασφαλίζει τους όρους για δη-
µόσια δωρεάν καλλιτεχνική εκπαίδευση, µε πρόσχηµα την κρίση,
καταργεί ακόµα και αυτά τα «οικονοµικά» για τον οικογενειακό
προϋπολογισµό ανταποδοτικά προγράµµατα των δήµων, στα
οποία βρίσκουν καταφύγιο χιλιάδες µαθητές. 

Λύση, κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ασφα-
λώς και δεν αποτελεί η πρόταση που διατυπώθηκε πρόσφατα να
συσταθούν συνεταιριστικές επιχειρήσεις για τον τοµέα αυτόν.
Θα εξηγήσουµε παρακάτω, γιατί δεν µας επιτρέπει ο χρόνος. 

Ρωτάµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρ-
νηση για την άµεση πρόσληψη σε θέσεις µόνιµης και πλήρους
απασχόλησης του αναγκαίου αριθµού εκπαιδευτικών για τη λει-
τουργία των δηµοτικών και καλλιτεχνικών ωδείων, εάν προτίθεται
η Κυβέρνηση, επίσης, να δηµιουργήσει τους όρους για παροχή
δηµόσιας και δωρεάν καλλιτεχνικής εκπαίδευσης και ασφαλώς,
να εξασφαλίσει τα αναγκαία κονδύλια, ώστε να µπορούν οι δη-
µοτικές σχολές και τα ωδεία να προσφέρουν δωρεάν τις υπηρε-
σίες τους. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε συνάδελφε.
Θα απαντήσει και στις δύο ερωτήσεις ο Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εσωτερικών κ. Χαράλαµπος Αθανασίου.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Επειδή είναι δύο οι ερω-
τήσεις, θα ήθελα λίγο την ανοχή σας, αν έχετε την καλοσύνη.

Θα ήθελα και εγώ να ευχαριστήσω τους ερωτώντες συναδέλ-
φους για το ζήτηµα αυτό το οποίο τους απασχολεί, εν όψει του
ότι πράγµατι έχει δηµιουργηθεί µία σύγχυση όσον αφορά τον
αριθµό αυτών που θα προσληφθούν για να στελεχώσουν τα σχο-
λεία και το διδακτικό προσωπικό.

Γενικά, θα ήθελα να υπενθυµίσω σχετικά µε τη χρηµατοδό-
τηση των λειτουργικών αναγκών, επειδή έχει σχέση µε την ερώ-
τηση του κ. Κωνσταντινίδη, ότι η κάλυψη της µισθοδοσίας γίνεται
σύµφωνα µε τους ΚΑΠ. Η χρηµατοδότηση των δήµων της χώρας
από τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους, δηλαδή τους ΚΑΠ, γί-
νεται βάσει των πιστώσεων που εγγράφονται κάθε χρόνο στον
κρατικό προϋπολογισµό, η οποία εκδίδεται ύστερα από πρόταση
της Κεντρικής Ένωσης Δήµων Ελλάδος. Αυτό το λέω γιατί έχει
σηµασία για το ερώτηµα γιατί περιορίστηκε ο αριθµός.

Όπως ξέρετε, σύµφωνα µε τον «Καλλικράτη», οι Οργανισµοί
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, έχουν οικονοµική και διοικητική αυτοτέ-
λεια και, συνεπώς, αυτοί ρυθµίζουν το πώς θα κατανείµουν τους
πόρους. 

Θα ήθελα τώρα να θυµίσω ότι µε το ν. 3833/2010 ανεστάλη η
πρόσληψη προσωπικού στους ΟΤΑ µέχρι το 2013 και έκτοτε,
ύστερα από απόφαση του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης, µπορεί να προσλαµβάνεται ένας, ανά πέντε υπαλλήλους
που θα συνταξιοδοτηθούν.

Όσον αφορά τώρα τα ερωτήµατα. Με την 6/2009 πράξη του
Υπουργικού Συµβουλίου προβλέπεται για τους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθ-
µού να εκδίδεται κάθε χρόνο µία Κοινή Υπουργική Απόφαση των
Υπουργών Εσωτερικών και Οικονοµικών, µε την οποία θα καθο-
ρίζεται ο µέγιστος επιτρεπόµενος αριθµός ατόµων που θα προ-
σληφθούν µε σύµβαση εργασίας ορισµένου χρόνου ή µε
συµβάσεις έργου. Αυτό το εγκρίνει µία ειδική επιτροπή µε πράξη
του Υπουργικού Συµβουλίου. Αυτή η επιτροπή δεν υπάρχει τώρα.
Είναι µία διυπουργική επιτροπή, η οποία αποτελείται από τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης.

Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν –µιλώ για το νοµικό σκέλος, για να
γίνει αντιληπτό- για το τρέχον έτος εκδόθηκε η 8735/2000 κοινή
υπουργική απόφαση, στην οποία αναφέρθηκαν και οι δύο ερω-
τώντες, η οποία σας υπενθυµίζω ότι λέει τα εξής: «Ορίστηκε ο
µέγιστος αριθµός ατόµων που θα προσληφθούν από τους ΟΤΑ
Α’ και Β’ βαθµού σε άτοµα τέσσερις χιλιάδες τετρακόσια εβδο-
µήντα συνολικά. Εκ των ανωτέρω ατόµων, η δαπάνη της αµοιβής
των δύο χιλιάδων θα προέλθει από τους κεντρικούς αυτοτελείς
πόρους, των χιλίων εξακοσίων εξήντα επτά από τα ερευνητικά
και αναπτυξιακά προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των
οκτακοσίων θα είναι από τα αντίτιµα τα οποία εισπράττουν οι φο-
ρείς της αυτοδιοίκησης για την παροχή των αντιτίµων υπηρε-
σιών.». 

Μέχρι εδώ καλά και οι ερωτήσεις έχουν µία βάση. Όµως, λίγο
αργότερα επακολούθησε ο ν. 4071/2012 που στο άρθρο 12, πα-
ράγραφος 14, λέει ότι για την έγκριση πρόσληψης προσωπικού
ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου σε υπηρεσίες ανταποδοτι-
κού χαρακτήρα –είναι µεταγενέστερος της υπουργικής απόφα-
σης, αλλά και ως νόµος υπερτερεί της Υπουργικής Απόφασης-
καθώς και η έγκριση πρόσληψης προσωπικού ιδιωτικού δικαίου
ορισµένου χρόνου και η σύνοψη συµβάσεων έργου, κ.λπ., δεν
υπόκεινται στον περιορισµό της παραγράφου 3 του άρθρου 37
του ν. 3896/2011. 

Δηλαδή, ναι µεν η υπουργική απόφαση έβαζε έναν περιορισµό
και δικαίως διερωτηθήκατε γιατί περιορίστηκε ο αριθµός αυτός,
πλην όµως έρχεται ο µεταγενέστερος νόµος που αποσυνδέει
αυτές τις περιπτώσεις των εργαζοµένων που είναι καθηγητές,
γυµναστές, στα ωδεία και στα γυµναστήρια, κ.λπ., από τον πε-
ριορισµό της διάταξης.

Έτσι, λοιπόν, κατόπιν αυτού, εµείς στις 12 Ιουλίου του 2012
στείλαµε έγγραφο, ζητώντας από τους φορείς της αρµοδιότητάς
µας να αποστείλουν τα αιτήµατά τους για την πρόσληψη του
προσωπικού, είτε µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου είτε µε συµ-
βάσεις µισθώσεως έργου.
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Οι φορείς, οι ΟΤΑ, λοιπόν, τώρα έχουν κάνει τον προγραµµα-
τισµό τους για να διακρίνουν τις δυο περιπτώσεις, οι οποίες είναι
διακριτές και στο νόµο. Όσον αφορά τις συµβάσεις ορισµένου
χρόνου, δηλαδή, των συµβασιούχων που αµείβονται απλώς από
τα αντίτιµα, δηλαδή, τα χρήµατα που πληρώνουν οι γονείς για
να πηγαίνουν τα παιδιά τους σε σχολείο στους ΟΤΑ, έχουν έρθει
στο Υπουργείο Εξωτερικών από τις αποκεντρωµένες διοικήσεις
µέχρι τώρα που µιλάµε εκατόν πενήντα έξι αιτήµατα για προσλή-
ψεις καθηγητών γυµναστών, όπως σας είπα. Υπογράφηκε η κα-
τανοµή ανά δήµο και ειδικότητα από το Υπουργείο µας και ήδη
εκκρεµεί στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Μετά, από
το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης θα πάει στο Γενικό Λο-
γιστήριο του Κράτους, ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών
θα υπογράψει και θα επιστρέψει στο Υπουργείο Εσωτερικών. Στη
συνέχεια, κοινοποιείται στους φορείς, στους δήµους, δηλαδή, οι
οποίοι προβαίνουν στις ενέργειες για την προκήρυξη της πρό-
σληψης αυτών των θέσεων µέσω του ΑΣΕΠ.

Η δεύτερη περίπτωση είναι όσον αφορά τις συµβάσεις έργου
που συνάπτουν οι ΟΤΑ. Έχουν δικαίωµα να κάνουν συµβάσεις
έργου. Οι αποκεντρωµένες διοικήσεις στην περίπτωση αυτή απο-
στέλλουν στο ΑΣΕΠ τα ονόµατα αυτών που θα προσληφθούν, το
ΑΣΕΠ βεβαιώνει ότι είναι γνήσιες συµβάσεις έργου και δεν υπο-
κρύπτουν συµβάσεις εξαρτηµένης εργασίας. Αυτό το κάνει εν
όψει της νοµολογίας των δικαστηρίων µας, για να µη θεµελιώ-
νουν δικαίωµα ότι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και συ-
νεπώς, κάποια στιγµή µπορεί να ζητήσουν να µονιµοποιηθούν.
Τέλος πάντων, αυτό είναι ανεξάρτητα από το νοµικό ζήτηµα και
τις απόψεις που έχει ο καθένας. Προσωπικά, ως νοµικός, έχω
διαφορετική άποψη γι’ αυτό και το ξέρει και ο κύριος Βουλευτής.
Τα έχουµε συζητήσει αυτά.

Το Υπουργείο στη συνέχεια συντάσσει την ΚΥΑ, την οποία υπο-
γράφουν οι τρεις αρµόδιοι Υπουργοί. Εδώ πρέπει να πω, για να
τελειώσω, ότι, αν ζητηθούν περισσότεροι για να προσληφθούν
από τους δήµους -αυτό, κυρία Τζάκρη, για σας- µε σύµβαση ορι-
σµένου χρόνου, θα τις δώσουµε. Άρα, δεν υπάρχει ο περιορι-
σµός των οκτακοσίων, σύµφωνα µε τις διατάξεις τις οποίες σας
ανέλυσα. Είναι λίγο δυσνόητο κάπως νοµικά, αλλά, αν κάποιος
δει µε προσοχή τις διατάξεις, θα δει ότι αυτό βγαίνει. Έρχεται
ένας δήµος και ζητά να προσλάβουν περισσότερους εκπαιδευ-
τικούς, καθηγητές ωδείων κ.λπ. µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου.
Εµείς θα τις δώσουµε, µε µία προϋπόθεση, ότι δεν επιβαρύνεται
ο δήµος ούτε ένα ευρώ και ότι όλα αποτελούν αντίτιµα. Αυτό θα
µας το βεβαιώσει η οικονοµική υπηρεσία του δήµου.

Όσον αφορά τις ειδικότητες που προβλέπονται, όµως, στον
οργανισµό ενός δήµου, αυτές δεν µπορούµε να τις καλύψουµε
µε κανέναν τρόπο, γιατί προβλέπονται από τον οργανισµό, εκτός
εάν καλυφθούν οι µόνιµες θέσεις του οργανισµού, υπάρχουν πε-
ρισσότερες ανάγκες και σε αυτή την περίπτωση ακολουθείται η
διαδικασία την οποία σας είπα για επιπλέον θέσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρία Τζάκρη, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κύριε Υπουργέ, η εξαντλητική σας απά-

ντηση ουδόλως µε ικανοποίησε, γιατί ουσιαστικά φτάσαµε µε τε-
ράστια καθυστέρηση να διαπιστώσουµε αυτό που ξέραµε από
την αρχή. Αυτές οι υπηρεσίες στους δήµους δεν οργανώνονται
το πρώτον για να λειτουργήσουν φέτος. Είναι παµπάλαιες υπη-
ρεσίες.

Δεν µας αναφέρατε, βέβαια, πότε εκδόθηκαν όλοι αυτοί οι
νόµοι και οι υπουργικές αποφάσεις. Δεν είναι πρόσφατοι, αλλά
εκτιµώ ότι αυτό οφείλεται σε ολιγωρία του Υπουργείου. Έπρεπε,
δηλαδή, να φτάσουµε 15 του Οκτώβρη, ένα µήνα µετά την
έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς, να τεθούν στον αέρα όλες
αυτές οι θέσεις εργασίας -είναι τουλάχιστον δύο χιλιάδες θέσεις
εργασίας µόνο οι ωδειακοί- και να χαθούν όλες αυτές οι ώρες
εξωσχολικής δραστηριότητας, που έχουν και επιπτώσεις, όπως
σας ανέλυσε και προηγουµένως και ο συνάδελφος; Οι κατατα-
κτήριες εξετάσεις για τις εντάξεις των µαθητών στα τµήµατα
έχουν χαθεί, γιατί γίνονται στο τέλος Οκτωβρίου. Δεν έχουν γίνει
καν εγγραφές. Δεν προλαβαίνουν να σταλούν µέχρι το τέλος
Οκτωβρίου τα µαθησιολόγια στο Υπουργείο Πολιτισµού, γιατί

αυτά τα προγράµµατα εντάσσονται στο πλαίσιο του Υπουργείου
Πολιτισµού.

Και το κυριότερο, κύριε Υπουργέ, είναι ότι δεν προλαβαίνουν
να γίνουν οι εξετάσεις στα ωδεία, που κάθε χρόνο διοργανώνο-
νται το Γενάρη και τον Ιούνιο. Υπήρχε λόγος να συµβούν όλα
αυτά για να καταδείξουµε το αυτονόητο, ότι αυτές οι θέσεις είναι
απλές συµβάσεις έργου, που δεν υπόκεινται στην εξαίρεση που
µας είπατε προηγουµένως από το νόµο, ώστε να προχωρήσουµε
νωρίτερα και να µη χαθεί όλος αυτός ο πολύτιµος χρόνος;

Είναι πολύ κρίµα. Και µιλάµε για την Ελλάδα της κρίσης και
της ανεργίας του 25%, που σύµφωνα µε τα στοιχεία του χρόνου
θα είναι 30%. Η διατήρηση έστω και µίας θέσης εργασίας είναι
ζητούµενο για όλους. Και λέω ότι πρόκειται για ιδιαίτερα ωφέλι-
µες υπηρεσίες, οι οποίες είναι ανταποδοτικού χαρακτήρα. Είναι
αυτοχρηµατοδοτούµενες, πληρώνονται αποκλειστικά από τα δί-
δακτρα των µαθητών. Είναι υπηρεσίες χαµηλού προϋπολογισµού
που δίνουν τη δυνατότητα πρόσβασης και σε οικογένειες µε χα-
µηλά εισοδήµατα. 

Λυπάµαι που έχουµε φθάσει 15 του Οκτώβρη και συζητάµε για
ζητήµατα που θα έπρεπε να έχουν διευθετηθεί νωρίτερα. Το
Υπουργείο γνώριζε το πρόβληµα και αυτό γιατί οι ερωτήσεις
έχουν κατατεθεί νωρίτερα και έχει αναβληθεί η συζήτησή τους
στην Ολοµέλεια τουλάχιστον δύο φορές. Είχαµε µιλήσει και µε
το Γενικό Γραµµατέα και µε τον ίδιο τον Υπουργό. Δεν υπήρχε
λόγος να φθάσουµε µέχρι εδώ. 

Κύριε Υπουργέ, εκτιµώ ότι θα πρέπει να σπεύσετε για να µη
χαθεί και άλλος πολύτιµος χρόνος. Έχουµε διαπιστώσει ότι δεν
υπόκειται στην εξαίρεση, στον περιορισµό δηλαδή των προσλή-
ψεων. Και φυσικά και δεν επαρκούν οι εκατόν πενήντα θέσεις
που εγκρίνετε τώρα, γιατί µόνο οι µουσικοί στα ωδεία είναι δύο
χιλιάδες θέσεις εργασίας. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς, κυ-

ρία συνάδελφε. 
Ο κ. Κωνσταντινίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν

ορισµένα ζητήµατα που όσο και να τα µπλέξουµε σε ένα δαιδα-
λώδες θεσµικό πλαίσιο, η συζήτησή µας ξεφεύγει από τα όρια
αυτής της Αίθουσας και απευθύνεται σε αυτούς τους ανθρώπους
που αγωνιούν. 

Μιλάµε, λοιπόν, για τους διδάσκοντες που δεν ξέρουν τι θα
κάνουν αύριο. Μιλάµε για τα χιλιάδες παιδιά που δεν έχουν ξεκι-
νήσει ακόµα τις δραστηριότητες και τις σπουδές τους. Και µι-
λάµε για όλους αυτούς που περιµένουν να δώσουν εξετάσεις,
γιατί πρέπει να αποκτήσουν και τυπικά τα επαγγελµατικά προ-
σόντα για να τα αξιοποιήσουν. 

Δεν θέλω να σχολιάσω τις ΚΑΠ, οι οποίες είναι κουτσουρεµέ-
νες. Θέλω µόνο να σας πω ότι υπάρχει έγκαιρη προειδοποίηση
προς την Κυβέρνηση, όχι µόνο µε την κατάθεση των ερωτήσεων
–και η δική µας ερώτηση έχει προηγηθεί- αλλά και µε µια σειρά
έγγραφα του Περιφερειακού Συµβουλίου Κεντρικής Μακεδονίας,
της Πανελλήνιας Ένωσης Μουσικών. Και αναφέροµαι σε έγ-
γραφο στις 15-9-2012, σχετικά µε τη λειτουργία των δηµοτικών
ωδείων. Κρούουν τον κώδωνα του κινδύνου για το τι µπορεί να
συµβεί. Σε δεύτερο έγγραφο που ακολούθησε στις 23-9-2012 και
απευθύνεται σε συναρµόδια υπουργεία, αναλύεται όλο το θε-
σµικό πλαίσιο και επισηµαίνονται οι κίνδυνοι που µπορούν να
προκύψουν. Σε τρίτο έγγραφο του Περιφερειακού Συµβουλίου
Κεντρικής Μακεδονίας της Πανελλήνιας Ένωσης Μουσικών ανα-
φέρεται η καθυστέρηση των προσλήψεων και τα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν κυρίως οι εργαζόµενοι και οι γονείς. Και ανα-
φέρεται και σε ένα άλλο υπαρκτό γεγονός που θέλω να το προ-
σέξετε, κύριε Υπουργέ, στην απόπειρα υποκατάστασης της
νόµιµης πρόσληψης εκπαιδευτικού προσωπικού σε θέσεις εργα-
σίας µε την υποβολή υπεύθυνης δήλωσης για εθελοντική εργα-
σία. 

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά δύο υπεύθυνες δηλώσεις από
συγκεκριµένους φορείς της αυτοδιοίκησης του πολεοδοµικού
συγκροτήµατος Θεσσαλονίκης, που εντελώς τυχαία πανοµοιό-
τυπα αναφέρουν «προσφέροµαι να εργαστώ εθελοντικά και
χωρίς αµοιβή στα τµήµατα των ωδείων, τηρώντας όλο το σχετικό
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θεσµικό πλαίσιο οργάνωσης των σπουδών». 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεοδόσιος Κωνσταντινίδης

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, η αγωνία έχει κορυφωθεί. Η κατάσταση πραγ-
µατικά πιέζει γονείς και διδάσκοντες. Θα καταθέσω για τα Πρα-
κτικά άλλα δύο έγγραφα. Το ένα έγγραφο απευθύνεται στην
αποκεντρωµένη διοίκηση Μακεδονίας-Θράκης και είναι της Δη-
µοτικής Κοινωφελούς Επιχείρησης Δήµου Έδεσσας όπου ανα-
φέρει «περιµένουµε εναγωνίως την έγκριση των είκοσι τεσσάρων
θέσεων ωροµίσθιου προσωπικού». Το δεύτερο έγγραφο αφορά
µία προσωρινή επιτροπή γονέων και κηδεµόνων του ΚΕΠΑ
Δήµου Βέροιας στο οποίο µε το ίδιο σκεπτικό και µε την ίδια αγω-
νία καταθέτουν ένα ψήφισµα και συγκεντρώνουν υπογραφές µε
το ερώτηµα εάν θα υπάρξει επιτάχυνση των διαδικασιών για να
λυθούν όλα αυτά τα προβλήµατα και εάν θα υπάρξει νοµοθετική
ρύθµιση για να µην έχουν του χρόνου τα ίδια ζητήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεοδόσιος Κωνσταντινίδης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τα ίδια ερωτήµατα καταθέτουµε κι εµείς, κύριε Υπουργέ και
σας λέµε ότι για να λυθούν αυτά τα προβλήµατα χρειάζεται πο-
λιτική βούληση, την οποία διαπιστώνουµε ότι στην πρωτολογία
σας τουλάχιστον δεν την καταθέσατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Χαράλαµπος Αθα-
νασίου έχει το λόγο. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Συµπληρωµατικά δεν έχω να προσθέσω πολλά. 

Όσον αφορά την ανάλυση των διατάξεων, την έκανα. Οφείλε-
ται η καθυστέρηση αυτή, την οποία υπαινιχτήκατε, στο γεγονός
ότι υπήρχε µία δυστοκία στην ερµηνεία κατ’ αρχάς, στο εάν οι
οχτακόσιες θέσεις είναι δεσµευτικές. Το θέµα λύθηκε, ύστερα
από αλληλογραφία που είχαµε µε το Υπουργείο Διοικητικής Απο-
κέντρωσης γιατί άποψή µας κατ’ αρχάς ήταν ότι δεν υπάρχει δέ-
σµευση. Λύθηκε το ζήτηµα. 

Τώρα αν υπήρξε καθυστέρηση από τους δήµους στο να µας
στείλουν τα ονόµατα για να τα προωθήσουµε στο ΑΣΕΠ, είναι
ένα ζήτηµα που αφορά και τους δήµους. Εµείς αυτήν τη στιγµή
έχουµε εκατόν πενήντα έξι ονόµατα, τα οποία εστάλησαν και τα
έχουµε διεκπεραιώσει. 

Όσον αφορά τη δεύτερη ενότητα, δηλαδή τις συµβάσεις
έργου αναµένουµε από το ΑΣΕΠ να µας πουν ποια είναι αυτά τα
άτοµα που τους έστειλαν οι αποκεντρωµένες διοικήσεις, για να
τα προωθήσουν στους δήµους. Είναι µία καθυστέρηση όπου δεν
βλέπω ποια είναι η υπαιτιότητα του Υπουργείου Εσωτερικών,
πολύ περισσότερο της σηµερινής ηγεσίας που αναλάβαµε τον
Ιούνιο και οι διατάξεις αυτές αφορούν το Μάρτιο και τον Απρίλιο.
Ούτε όµως και η τότε ηγεσία έχει υπαιτιότητα. Διότι σας εξήγησα
ότι οφείλεται στη διάταξη του νόµου, ο οποίος επακολούθησε,
που έλυσε το ζήτηµα. Μέχρι να ερµηνευθεί ο νόµος, δηλαδή να
δώσουµε, επιτρέψτε µου να πω, τη σωστή κατεύθυνση και να
γίνει αντιληπτό από πολλούς συναρµόδιους, έγινε µία µικρή κα-
θυστέρηση. Από εδώ και πέρα νοµίζω ότι δεν θα υπάρξει πρό-
βληµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση δύο επικαίρων ερωτήσεων.
Η τέταρτη µε αριθµό 414/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Παναγιώτη
Μελά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων λειτουργίας του Νοσοκοµείου Αιγίνης «Ο
Άγιος Διονύσιος», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Μελά,
είτε το πείτε είτε όχι, έχετε δίκιο. Ό,τι και να πείτε, έχετε δίκιο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Θέλω να πω δύο κουβέντες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εκτός διαδικα-

σίας πείτε τον πόνο σας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Είναι απαράδεκτο αυτό το οποίο γίνε-

ται. Για δεύτερη φορά µέσα σε διάστηµα είκοσι περίπου ηµερών
δεν συζητείται η ερώτηση αυτή, η ερώτηση που αφορά το Νο-
σοκοµείου της Αίγινας «Ο Άγιος Διονύσιος» που λειτουργεί υπό
τη σκέπη, υπό την προστασία της Εκκλησίας. Ο Αιγινήτικος λαός
αγωνιά να µάθει εάν πράγµατι στο Νοσοκοµείο δοθούν τα χρή-
µατα που τους οφείλουν τα διάφορα ασφαλιστικά ταµεία και ο
ΕΟΠΥΥ, για να συνεχίσει τη λειτουργία του προς το καλό των πο-
λιτών της Αίγινας. 

Έτσι λοιπόν, θέλω να σας πω ότι ακόµη για δεύτερη φορά
µέσα σ’ αυτό το διάστηµα ενός µηνός περίπου δεν έχει συζητηθεί
ούτε η ερώτηση που αφορά το ΕΚΑΒ. Τέτοιες τακτικές τις θεωρώ
απαράδεκτες, εκτός κι αν δεν ενδιαφερόµαστε για την υγεία του
λαού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, το έχουµε στηλιτεύσει και από το Προεδρείο και στη Διά-
σκεψη των Προέδρων. Δυστυχώς κάποιοι Υπουργοί έχουν
δυσκολία στο να έρθουν να απαντήσουν και σε δικές µου ερω-
τήσεις και σε πολλών άλλων συναδέλφων. Ευχαριστούµε πά-
ντως. 

Εισερχόµαστε στην πέµπτη µε αριθµό 425/9-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Δηµητρίου Κουκούτση προς τον Υπουργό Δηµό-
σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την δυσλει-
τουργία του 6ου Σ.Π. Κορίνθου ως Κέντρου Φύλαξης λαθροµετα-
ναστών και τα προβλήµατα του αστυνοµικού προσωπικού.

Ο κ. Δηµήτριος Κουκούτσης έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γύρω στα µέσα του Σεπτεµβρίου έγινα κοινω-

νός ενός εγγράφου, το οποίο έφτασε σε εµένα από τις Ενώσεις
Αστυνοµικών Υπαλλήλων Πελοποννήσου ως Βουλευτής Μεσση-
νίας και κατ’ εξακολούθηση Πελοποννήσου. Θα αναφέρω µόνο
κάποια πράγµατα επιγραµµατικά απ’ αυτά που γράφονται στο
έγγραφο αυτό, γιατί είναι λίγος ο χρόνος.

Αναφέρω λοιπόν τους κινδύνους που έχουν δηµιουργηθεί µε
την πρόχειρη και χωρίς οργάνωση δηµιουργία του εν λόγω κέ-
ντρου από τις 22-8-2012 που λειτούργησε έως τις 14-9-2012,
γιατί δυστυχώς η κατάσταση όχι µόνο δεν έχει καλυτερεύσει µε
τη δηµιουργία υποδοµών, όπως αρχικά είχαν ειπωθεί ότι θα γί-
νονταν άµεσα, αντιθέτως έχει χειροτερεύσει, µιας και τότε υπήρ-
χαν και πόρτες και παράθυρα, πράγµα που δεν συµβαίνει σήµε-
ρα λόγω βανδαλισµών και επεισοδίων. Θα ήθελα βέβαια να το-
νίσω ότι έχει κατατεθεί ξανά αυτή η επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους
µου.

Θέλω να πιστεύω ότι η ερώτησή µου δεν συζητήθηκε λόγω
φόρτου εργασίας. Οπότε µέσα σ’ αυτό το µήνα είναι λογικό να
υπήρχαν και κάποιες µεταβολές στην κατάσταση που περιγρά-
φουν αυτά τα έγγραφα. 

Η ίδρυση και η λειτουργία του κλειστού κέντρου φιλοξενίας
αλλοδαπών διέπεται από το ν. 3907/2011, οι αποφάσεις του οποί-
ου δεν τηρούνται. Δεν εφαρµόζονται οι διατάξεις του π.δ. 45/
2008 περί υγιεινής και ασφαλείας του αστυνοµικού προσωπικού.
Επιγραµµατικά αναφέρω την έλλειψη συρµατοπλεγµάτων και την
περίφραξη ασφαλείας, καθώς η περίφραξη που έχει τοποθετηθεί
είναι πολύ χαµηλή, περίπου ενάµισι µέτρο και εύκολα µπορεί να
διαπεραστεί και να δραπετεύσουν οι κρατούµενοι. Οι θάλαµοι
κράτησης δεν πληρούν τις προδιαγραφές ασφαλείας, καθώς τα
παράθυρα δεν είναι ασφαλείας και δεν υπάρχουν κιγκλιδώµατα.
Εντός των θαλάµων υπάρχουν αντικείµενα τα οποία µπορούν εύ-
κολα να αφαιρεθούν και να µετατραπούν σε αυτοσχέδια όπλα,
όπως είναι τα εξωτερικά καλώδια, τα τζάµια από τα παράθυρα,
οι καθρέπτες και τα κοµµάτια από τα κρεβάτια. Οι ηλεκτρικοί πί-
νακες και οι διακόπτες, τόσο για τον εσωτερικό όσο και για τον
εξωτερικό φωτισµό, βρίσκονται εντός των θαλάµων και είναι προ-
σβάσιµοι στους κρατούµενους. Υπάρχει πρόβληµα φωτισµού του
χώρου. 

Επίσης, τα µέτρα ασφαλείας είναι ελλιπή. Δεν υπάρχουν προ-
βολείς σε στύλους και κλειστά κυκλώµατα παρακολούθησης. 
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιπλέον, υπάρχει ιδιαίτερο πρόβληµα για την ασφαλή φρού-
ρηση του χώρου του στρατοπέδου περιµετρικά λόγω της µεγά-
λης έκτασης του στρατοπέδου, το οποίο είναι τριακόσια πενήντα
στρέµµατα. 

Πολλοί από τους παραπάνω κρατούµενους αντιµετωπίζουν
προβλήµατα υγείας, τα οποία δεν µπορεί να αντιµετωπίσει το Νο-
σοκοµείο Κορίνθου. Η παραµονή των αλλοδαπών κρατουµένων
ενέχει πολλά προβλήµατα υγείας και υπάρχει ο κίνδυνος µετά-
δοσης επικίνδυνων µολυσµατικών και µεταδοτικών ασθενειών
τόσο για τους ίδιους όσο και για τους αστυνοµικούς. Υπάρχει πα-
ντελής έλλειψη ιατρικού υλικού, όπως γάντια, µάσκες κλπ. 

Δεν υπάρχει παροχή ύδρευσης στο χώρο του στρατοπέδου,
µε ό,τι επιπλέον πρόβληµα µπορεί να συνεπάγεται από αυτό. 

Υπάρχει τεράστιο πρόβληµα µε τη µη αποκοµιδή των απορριµ-
µάτων. Δεν υπάρχει µέριµνα για την αντικατάσταση των υλικών
που τους χορηγήθηκαν. Σε περίπτωση πιθανής απόδρασης, η
οποία πραγµατικά δεν είναι δύσκολο να πραγµατοποιηθεί λαµ-
βανοµένων υπ’ όψιν των παραπάνω ελλείψεων, υφίσταται άµε-
σος κίνδυνος για τη ζωή, τη σωµατική ακεραιότητα, καθώς και
για λοιπές ποινικές και πειθαρχικές συνέπειες των εκεί εκτελού-
ντων υπηρεσία αστυνοµικών. 

Υπάρχουν µικροσυµπλοκές µεταξύ τους οι οποίες είναι καθη-
µερινό φαινόµενο και πολλές φορές καταλήγουν στον τραυµατι-
σµό τους. Στο χώρο του νοσοκοµείου παραµένουν αστυνοµικοί
που φυλάσσουν είτε τους τραυµατισµένους µεταξύ τους είτε αυ-
τούς που βρίσκονται εκεί εξαιτίας διαφόρων ασθενειών που εκ-
δηλώνονται. Η αστυνοµική δύναµη η οποία αρχικά ήταν ενισχυ-
µένη συνεχώς µειώνεται. 

Τέλος, η αποδυνάµωση όλων των υπηρεσιών της Αστυνοµικής
Διεύθυνσης Κορινθίας, καθώς επίσης και των υπηρεσιών της Πε-
ριφέρειας Πελοποννήσου έχει αντίκτυπο σε σηµείο που να µη
µπορεί να βγει περιπολικό στους τοµείς αρµοδιότητας και η
κλήση βοήθειας από τους πολίτες να µη µπορεί να εκτελεστεί. 

Από τα ανωτέρω, ρωτάµε εάν υπάρχει χρονοδιάγραµµα εργα-
σιών για να γίνει ασφαλές το κέντρο κράτησης. Επίσης, θα ενι-
σχυθεί η Αστυνοµική Διεύθυνση Κορινθίας, ώστε να µην
παρατηρείται αυτή η µετακίνηση δυνάµεων που καταπονεί όλο
το προσωπικό και αποδυναµώνει όλες τις υπηρεσίες; Σε περί-
πτωση απόπειρας απόδρασης ή άλλων καταστάσεων, υπάρχει
σχέδιο ενεργειών ή ο καθένας ενεργεί αυτοβούλως;

Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ και σε ένα άλλο θέµα. 
Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουκούτση, θα απαντήσει ο

Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Νικό-
λαος Δένδιας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Κυρία Πρόεδρε, ερωτώµαι εάν υπάρχει
χρονοδιάγραµµα εργασιών, ώστε να γίνει ασφαλές το κέντρο
κράτησης. Το κέντρο κράτησης, λοιπόν, είναι ασφαλές.

Όσον αφορά το χρονοδιάγραµµα εκτελουµένων εργασιών,
αυτό υπάρχει για τη βελτίωσή του. Όπως οµολογήθηκε και κατά
τη διατύπωση της ερώτησης, η ερώτηση αφορά διάστηµα προ
ενός µηνός. Κατά συνέπεια, επ’ αυτού δεν έχω να σχολιάσω κάτι
άλλο. 

Όσον αφορά τώρα το δεύτερο ερώτηµα που αφορά το εάν θα
ενισχυθεί και πότε η Αστυνοµική Διεύθυνση Κορινθίας µε δυνά-
µεις, η Αστυνοµική Διεύθυνση Κορινθίας -εάν κάνω καλά τις
αθροίσεις- έχει ενισχυθεί µε είκοσι ένα άτοµα, ενώ στο τρίτο δε-
καήµερο του Οκτωβρίου θα ενισχυθεί µε άλλα δέκα άτοµα.

Επίσης, σε καθηµερινή βάση για τη λειτουργία του κέντρου
µετακινούνται ειδικές δυνάµεις κάθε οκτάωρο απαραίτητες για
την πλήρη εξασφάλιση της λειτουργίας του.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ. 
Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, δεν εφαρµόζονται οι διατά-

ξεις των προεδρικών διαταγµάτων. Παραβιάζεται καθηµερινά το
ωράριο εργασίας του αστυνοµικού προσωπικού, όπως αυτό ορί-
ζεται στο π.δ. 394/2001, το οποίο λέει τα εξής: «…χρόνος που
απαιτείται για τη µετάβαση και αποχώρηση του προσωπικού από
το εν λόγω κέντρο», καθώς οι αστυνοµικοί και των Διευθύνσεων
της Περιφέρειας Πελοποννήσου και των ενισχυτικών δυνάµεων
της ΓΑΔΑ εργάζονται από δέκα έως δεκαπέντε ώρες ηµερησίως,
αλλά πολλές φορές αναλαµβάνουν ξανά υπηρεσία µετά από έξι
έως οκτώ ώρες από τη λήξη του ωραρίου τους ή και εκτελούν
υπηρεσία δεκαέξι ωρών συνεχόµενα.

Τα προβλήµατα και οι ελλείψεις στο κέντρο φύλαξης αλλοδα-
πών, αποτυπώνονται καθηµερινά και από τους αξιωµατικούς που
εκτελούν υπηρεσία αξιωµατικού ασφαλείας του στρατοπέδου,
µε έγγραφη αναφορά τους προς την υπηρεσία για τα σοβαρό-
τατα λειτουργικά προβλήµατα, που θέτουν σε κίνδυνο τη σωµα-
τική ακεραιότητα και υγεία των κρατουµένων αλλά και των
εκτελούντων υπηρεσία αστυνοµικών. Επίσης, αναφέρουν το σο-
βαρό κίνδυνο οµαδικής απόδρασης µε αδυναµία των αστυνοµι-
κών να την αποτρέψουν. 

Από τα ανωτέρω φαίνεται η σοβαρότητα του θέµατος και πα-
ρακαλούµε για την άµεση παρέµβαση. Αυτά τα λένε οι αστυνο-
µικοί που υπηρετούν εκεί. 

Τελειώνοντας, αναφέρουν τα εξής: «Οι αστυνοµικοί γνωρίζετε
πολύ καλά ότι είναι φιλότιµοι και ότι πασχίζουν µε υπεράνθρωπες
προσπάθειες να αντεπεξέλθουν στα καθήκοντά τους, παρά τις
αντιξοότητες, τα ανύπαρκτα  µέσα, την υλικοτεχνική υποδοµή
και τις παραλείψεις. Θα πρέπει, όµως, και η φυσική ηγεσία και η
πολιτεία να τους σέβεται και να µην τους εκθέτει.»

Κύριε  Υπουργέ, αφουγκραζόµαστε ως άνθρωποι του Κοινο-
βουλίου την κοινωνία. Οι αστυνοµικοί είναι οι άνθρωποι της δι-
πλανής πόρτας. Ο καθένας µας στην οικογένειά του έχει  και
έναν αστυνοµικό. Ας αφουγκραστούµε τα προβλήµατά τους. 

Φανταστείτε ότι από την περιοχή µου φεύγουν αστυνοµικοί οι
οποίοι πρέπει να είναι στην υπηρεσία τους στο κέντρο κράτησης
στις έξι η ώρα το πρωί. Αντιλαµβάνεστε ότι πρέπει να φύγει στις
τρεις η ώρα από Καλαµάτα. Γυρίζοντας, λοιπόν, µετά από δέκα
ώρες υπηρεσίας στην Καλαµάτα, πρέπει να πάει στην υπηρεσία
του για το οκτάωρό του. Είναι λίγο δύσκολα τα πράγµατα. 

Επίσης, υπάρχουν κάποια παράπονα όσον αφορά τη σίτισή
τους.  Πρόκειται για την ανθρώπινη πλευρά του θέµατος. Είναι
µε ένα σάντουιτς και ένα µπουκάλι νερό όλη την ηµέρα.  Υπάρ-
χουν, δηλαδή, κάποια πράγµατα που πρέπει να τα δούµε καθαρά
από την ανθρώπινη πλευρά. Τη φωνή απόγνωσης αυτών των αν-
θρώπων θέλω  να σας µεταφέρω. Άλλωστε νοµίζω ότι είστε και
δέκτης του συγκεκριµένου εγγράφου. Έχει κοινοποιηθεί και στο
Υπουργείο και παντού. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, θέλετε να απαντήσετε; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Θέλω απλώς να πω, κυρία Πρόεδρε, ότι,
πράγµατι, το αστυνοµικό προσωπικό κάνει υπεράνθρωπες προ-
σπάθειες. Τις έχω διαπιστώσει εγώ ο ίδιος. Έχω επισκεφθεί τρεις
φορές το Κέντρο Φύλαξης Κορίνθου και µάλιστα αιφνιδιαστικά,
ώστε να µην µπορεί κανείς να πει ότι ωραιοποίησα την κατά-
σταση. 

Πράγµατι, πρόκειται για µια πολύ µεγάλη προσπάθεια των στε-
λεχών της Ελληνικής Αστυνοµίας. Δεν λέω ότι στερείται προβλη-
µάτων. Η προσπάθεια αντιµετώπισης του µεταναστευτικού είναι,
πραγµατικά, ένα τεράστιο πρόβληµα. Η Ελληνική Αστυνοµία,
όταν σχεδιάστηκε τη δεκαετία του ‘80, δεν σχεδιάστηκε, για να
αντιµετωπίσει το µεταναστευτικό. Εκ των ενόντων κάνει αυτήν
την τεράστια προσπάθεια, η οποία, βεβαίως, έχει θυσίες για το
προσωπικό της. 

Με αυτήν την ευκαιρία, θέλω να επαινέσω το ανθρώπινο δυ-
ναµικό της Ελληνικής Αστυνοµίας και θέλω να δηλώσω ότι κατα-
νοώ απολύτως και µάχοµαι για να βελτιωθούν οι συνθήκες κατά
τις οποίες παρέχουν τις τεράστιες υπηρεσίες τους στην κοινω-
νία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
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κύριε Υπουργέ. 
Η έκτη µε αριθµό 420/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-

κλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την πα-
ρέµβαση των επιτρόπων του δηµοσίου στα προνόµια των golden
boys των τραπεζών δεν συζητείται λόγω κωλύµατος Υπουργού
και διαγράφεται. 

Επίσης, η έβδοµη µε αριθµό 429/9-10-2010 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις ελλείψεις
διδακτικού προσωπικού στα ΑΕΙ της χώρας δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του Βουλευτή και διαγράφεται. 

Η πρώτη µε αριθµό 408/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μάξιµου Σενε-
τάκη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής  Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τα ασφαλιστικά θέµατα των µηχανικών δεν
συζητείται σε συνεννόηση Υπουργού και Βουλευτή και διαγρά-
φεται. 

Η δεύτερη µε αριθµό 411/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μαρίας Τριαντα-
φύλλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων της δηµόσιας υγείας στο Νοµό Αιτωλοακαρ-
νανίας δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 386/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Αγγελικής Γκερέκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε την αξιοποίηση ακινήτου από το Ταµείο Ιδιωτικής
Περιουσίας του Δηµοσίου (ΤΑΙΠΕΔ) στην Κασσιόπη Κέρκυρας
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού, και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 387/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµει-
νώνδα Μαριά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
εξόφληση οµολόγου του ελληνικού δηµοσίου ύψους 3,2 δις
ευρώ που κατείχε η ΕΚΤ καθώς και το «κούρεµα» οµολόγων του
ελληνικού δηµοσίου 50 δισ. ευρώ που σήµερα κατέχει η ΕΚΤ δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 426/9-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου
– Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τους Υπουργούς Εξωτε-
ρικών και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε καταγγελία για κύκλωµα χορήγησης παράνοµων θεωρήσεων
εισόδου σε Τούρκους υπηκόους από την ελληνική Πρεσβεία στα
Τίρανα.

Ορίστε, κύριε Παππά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κατ’ αρχάς προτείνω να

µας δίνετε λίγο χρόνο από τους Υπουργούς και τους Βουλευτές
που δεν έχουν δικαίωµα να µιλήσουν. Είναι εκτός Κανονισµού
αυτό αλλά βλέπουµε ένα άδειο Κοινοβούλιο αυτήν τη στιγµή,
βλέπουµε Υπουργούς οι οποίοι δεν έρχονται. Ο Υπουργός Δη-
µοσίας Τάξεως, απάντησε πριν από ένα λεπτό σε ερώτηση συ-
ναγωνιστή, σε ερώτηση Βουλευτή της Χρυσής Αυγής και σε
ερώτηση που απευθύνεται και σ’ αυτόν, τον είδαµε να σηκώνεται
να παίρνει τους συµβούλους του και να φεύγει. Δεν είχε την ευ-
αισθησία να περιµένει έστω και για δύο λεπτά, όσο κρατάει η
ερώτησή µου, για να ακούσει την ερώτηση και, αν θέλει, επειδή
είναι και ερωτώµενος Υπουργός, να απαντήσει και αυτός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Δεν
προβλέπεται.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Πολλά γίνονται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, µπείτε στο θέµα της επίκαιρης ερώτησής σας, γιατί ο
χρόνος σας «τρέχει».

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, γνωρίζετε ότι µέχρι σή-
µερα έχω καταθέσει αρκετές ερωτήσεις που αφορούν το Βορει-
οηπειρωτικό. Θα συνεχίσω να το κάνω όχι λόγω της ιδιαίτερης
ηπειρωτικής καταγωγής µου αλλά επειδή το ενδιαφέρον της
Χρυσής Αυγής για τα θέµατα της Βορείου Ηπείρου, είναι διαρκές
και ειλικρινές. 

Διαβάζω, λοιπόν, στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» της 7ης Οκτωβρίου ότι
η ελληνική Πρεσβεία στα Τίρανα, διαθέτει ένα κύκλωµα που χο-
ρηγεί παράνοµες βίζες σε Τούρκους υπηκόους. Αυτό στοιχίζει
5.000 ευρώ. Έκρινα, λοιπόν, ότι είναι απαραίτητο να συζητηθεί
αυτό το θέµα στο ελληνικό Κοινοβούλιο και να αποκαλυφθεί η
αλήθεια. Θα µας βοηθήσει ο κύριος Υπουργός. 

Μάλιστα θέλω να επισηµάνω –και µε στεναχώρησε αυτό- ότι
φαίνεται πως το θέµα αυτό εµφανίστηκε στην εφηµερίδα ύστερα
από πρωτοβουλία που έλαβε το αλβανικό Υπουργείο Εξωτερι-
κών, δηλαδή έρχονται οι Αλβανοί να µας ανοίξουν τα µάτια για
τα δικά µας αίσχη, για ό,τι συµβαίνει στον οίκο µας. 

Γράφει, λοιπόν, το άρθρο: «Από 14 Απριλίου έως 21 Μαΐου» -
σε µία περίοδο όπου ήµασταν σε µία πολιτική αστάθεια και σ’
ένα αδιέξοδο – «χορηγήθηκαν πενήντα βίζες σε Τούρκους υπη-
κόους».

Ερωτήµατα που εγείρονται. Πρώτον, πώς είναι δυνατό να ει-
σέρχονται δεκάδες Τούρκοι µέσω Αλβανίας, δεδοµένου ότι η τε-
λευταία δεν διαθέτει τουρκική µειονότητα µε τουρκικά διαβα-
τήρια; 

Δεύτερον, οι συγκεκριµένες δεκάδες θεωρήσεις εισόδου σε
Τούρκους πολίτες, δόθηκαν µε τη συγκατάθεση του επικεφαλής
των αρµοδίων υπαλλήλων ή το επιτόπιο αλβανικό προσωπικό λει-
τουργεί αυτόνοµα και ερήµην των προϊσταµένων του;

Πρέπει να σηµειώσω µάλιστα ότι οι αστυνοµικοί και διπλωµα-
τικοί υπάλληλοι της πρεσβείας αλλάζουν τακτικά, όµως το επι-
τόπιο προσωπικό υπηρετεί για πάρα πολλά χρόνια και µάλιστα
σε κρίσιµα πόστα όπως το πόστο του τµήµατος Σένγκεν.

Τρίτον, οι υπάλληλοι της πρεσβείας και του προξενείου έχουν
λάβει άδεια από το Υπουργείο Εξωτερικών, από την Ελληνική
Αστυνοµία ή την ΕΥΠ, για τη χορήγηση θεωρήσεων εισόδου στην
Ελλάδα σε Τούρκους πολίτες µέσω Αλβανίας; Πάνω σε ποιο
πλαίσιο στρατηγικής χορηγούνται αυτές οι βίζες; 

Τέταρτον, στο άρθρο του «ΠΡΩΤΟΥ ΘΕΜΑΤΟΣ», αφήνονται
σαφείς αιχµές για εµπλοκή ορισµένων από τους παραπάνω
Τούρκους υπηκόους, που εισήλθαν στη χώρα µας µέσω Αλβα-
νίας στην πρόκληση των καταστροφικών πυρκαγιών, που κατέ-
καψαν πολλές περιοχές της πατρίδας µας φέτος το καλοκαίρι.
Βεβαίως εγώ, δεν γνωρίζω αν αληθεύει ο συγκεκριµένος ισχυρι-
σµός του δηµοσιογράφου ούτε από πού αντλεί τις πληροφορίες
του. Αν υπάρχει κάτι τέτοιο, θα µας το διευκρινίσετε εσείς, κύριε
Υπουργέ, αλλά είναι γνωστό το λαϊκό ρητό, «όπου υπάρχει κα-
πνός υπάρχει και φωτιά».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
τον κύριο συνάδελφο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, αν πρέπει να κάνω ένα σχόλιο σχετικά µε

την κοινοβουλευτική λειτουργία, θα σας πω ότι κι εγώ στο πα-
ρελθόν έχω διατυπώσει αντίστοιχα ερωτήµατα –το λέω ειλικρινά-
σε θέµατα και ζητήµατα που αφορούν στη λειτουργία του Κοι-
νοβουλίου. Όπως ξέρετε, όµως, από εκεί και πέρα –και καταλα-
βαίνω απόλυτα τι λέτε- υπάρχει µία διαδικασία συζήτησης
ζητηµάτων που αφορούν τη λειτουργία του Κοινοβουλίου και
καλό είναι όλοι µας να αναζητήσουµε µία καλύτερη λειτουργία
του, γιατί πιστέψτε µε, αυτή η εικόνα δεν βοηθάει κανέναν από
εµάς όταν προσπαθούµε να κάνουµε αυτό που πρέπει, κυρίως
απέναντι στα µάτια της κοινωνίας.

Ωστόσο, αν θα µπω στην ουσία της ερώτησής σας, θα σας επι-
σηµάνω ότι εδώ επιχειρείται να δηµιουργηθεί ένα θέµα εκ του
µη όντος. Θα σας εξηγήσω το γιατί. 

Το ζήτηµα το οποίο ανακινείτε µε την ερώτησή σας, σε καµµιά
περίπτωση δεν αφορά παράκαµψη της κανονικής διαδικασίας ει-
σόδου Τούρκων πολιτών στη χώρα µας, όπως αναφέρατε στο
συγκεκριµένο ερώτηµά σας. Αντίθετα, πρόκειται για µια συνήθη,
κανονική διαδικασία χορήγησης θεωρήσεων σε Τούρκους πολί-
τες, οι οποίοι –και το τονίζω αυτό- διαµένουν µόνιµα στην Αλβα-
νία και σε περιόδους διακοπών, ταξιδεύουν οδικώς µέσω της
Ελλάδος στην Τουρκία.

Πρόκειται συνεπώς, για τη χορήγηση προξενικών θεωρήσεων
αποκλειστικά για διέλευση, που δεν επιτρέπουν την παραµονή
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τους στη χώρα µας. Και θα ήθελα να επισηµάνω, πως το φαινό-
µενο αυτό δεν είναι καινούργιο. Συγκεκριµένα στην Αλβανία, τα
τελευταία χρόνια η τουρκική παρουσία στον επιχειρηµατικό, θρη-
σκευτικό και εκπαιδευτικό τοµέα είναι µεγάλη, γεγονός που ανε-
βάζει ιδιαίτερα τον αριθµό των Τούρκων πολιτών που διαβιούν
και εργάζονται µόνιµα και νόµιµα στη συγκεκριµένη χώρα. 

Σύµφωνα µε πληροφορίες των δικών µας επιτόπιων διπλωµα-
τικών αρχών, η τουρκική κοινότητα στην Αλβανία αριθµεί περί τις
τέσσερις χιλιάδες άτοµα. Αντιλαµβάνεστε εποµένως, πως αυτός
ο αριθµός δικαιολογεί πλήρως τη χορήγηση τριακοσίων ενενήντα
οκτώ θεωρήσεων σε Τούρκους υπηκόους κατά το πρώτο εννεά-
µηνο του τρέχοντος έτους, από το προξενικό γραφείο της Πρε-
σβείας της Ελλάδος στα Τίρανα για το σκοπό που σας ανέφερα
νωρίτερα. 

Άλλωστε η χορήγηση των θεωρήσεων, διενεργείται πάντα κα-
τόπιν της έγκρισης –και εδώ είναι η απάντηση σε ένα από τα ερω-
τήµατα που θέσατε- του διευθύνοντος το προξενικό γραφείο
µονίµου διπλωµατικού υπαλλήλου. Ταυτόχρονα, η καλή χρήση
των θεωρήσεων αυτών, ελέγχεται και επιβεβαιώνεται πάντοτε
από τις σφραγίδες εισόδου-εξόδου στα διαβατήρια των δικαιού-
χων.

Όσον αφορά στη χορήγηση θεωρήσεων Σένγκεν -είναι ένα
θέµα το οποίο θέσατε στο βασικό κείµενο της ερώτησής σας- σε
κατόχους διαβατηρίων Κοσσυφοπεδίου, το προξενικό γραφείο
της Πρεσβείας µας στα Τίρανα, για το πρώτο εννεάµηνο του
έτους έχει χορηγήσει µόλις έξι θεωρήσεις. Συνεπώς, διερωτώµαι
για τη συγκεκριµένη αναφορά για έναν υποτίθεται ασυνήθιστα
µεγάλο αριθµό θεωρήσεων εισόδου. 

Σε κάθε περίπτωση, θα ήθελα και µε την ευκαιρία αυτή να σας
διαβεβαιώσω, πως οι αρµόδιες αρχές της χώρας µας στο εξω-
τερικό χορηγούν θεωρήσεις εισόδου Σένγκεν, τηρώντας τα κρι-
τήρια του Κώδικα Συνόρων και της κείµενης νοµοθεσίας. Όπως
προανέφερα, όλες αυτές οι θεωρήσεις φέρουν πάντοτε την υπο-
γραφή του διευθύνοντος το προξενικό γραφείο ή του νοµίµου
αναπληρωτού του.

Αναφορικά µε ενδεχόµενη εµπλοκή Τούρκων πολιτών σε πρό-
κληση πυρκαγιών στη χώρα µας, δεν έχουν προκύψει µέχρι σή-
µερα από τις αρµόδιες αρχές –το γνωρίζουµε όλοι µας-
αξιοποιήσιµα στοιχεία, ενώ κατά καιρούς βεβαίως, υπήρξαν ανά-
λογα δηµοσιεύµατα, όπως αυτό στο οποίο αναφερθήκατε, τα
οποία διερευνήθηκαν αλλά δεν έχουν επιβεβαιωθεί.

Οι αρµόδιες αρχές της χώρας πάντως, βρίσκονται σε επαγρύ-
πνηση για τη συλλογή οποιουδήποτε στοιχείου που άπτεται της
κρατικής ασφάλειας και προβαίνουν στις δέουσες και προβλε-
πόµενες δικονοµικές και υπηρεσιακές ενέργειες. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς.
Κύριε Παππά, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ τον κύριο Υπουργό, διότι µε

την οµιλία του σήµερα έδειξε, έναντι υπολοίπων συναδέλφων του
–και αναφέροµαι κυρίως της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί είναι τρι-
συπόστατη η µνηµονιακή Κυβέρνηση- ότι απήντησε σε κάποιον
χρυσαυγίτη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): (Δεν
ακούστηκε)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Πολλοί Υπουργοί, Υφυπουργοί που απα-
ντούν εδώ στις ερωτήσεις µας µας πάνε µε το λάου-λάου σα να
απαντάνε σε ψηφοφόρους τους. Ευκαιρίας δοθείσης, τους λέω
ότι δεν µας ξεγελάνε, δεν είµαστε ψηφοφόροι, είµαστε χρυσαυ-
γίτες, είναι κάτι διαφορετικό.

Δεν είναι η πρώτη φορά που µας απασχόλησαν αυτά τα κυ-
κλώµατα χορήγησης. Από το ’91 και εντεύθεν, αυτά τα κυκλώ-
µατα ξέρετε ότι γνώρισαν τεράστια άνθηση. Πολλοί διπλωµατικοί
υπάλληλοι, κοινό µυστικό, πλούτισαν απ’ αυτήν τη δουλειά. Γνω-
ρίζω –έφυγε ο κ. Δένδιας- και αστυνοµικούς υπαλλήλους που
βρέθηκαν σε ανάλογες θέσεις σε προξενεία µας στο Αργυρόκα-
στρο, στα Τίρανα, που πλούτισαν. Αυτούς δεν τους ελέγχει πια
κανένα ΣΔΟΕ. Αυτή η µπίζνα από το ’91 κόπηκε ξαφνικά το 2010,
τότε που όπως ξέρετε καταργήθηκε η βίζα για τους Αλβανούς.

Νοµίζω ότι αυτό που γίνεται τώρα, όπως µας είπατε, µε τους

Τούρκους που έρχονται µέσω Αλβανίας κ.λπ., ανοίγει µια κερκό-
πορτα όχι µόνο για Τούρκους υπηκόους αλλά και για διάφορους
Αλβανούς του Κοσσυφοπεδίου στους οποίους από το 2008 χο-
ρηγήθηκαν πολλές βίζες µε αυξηµένη συχνότητα. Δηµιουργή-
θηκε ντόρος τότε και πολλοί απ’ αυτούς συνελήφθησαν σε
ευρωπαϊκές χώρες για εγκληµατικές ενέργειες. Τώρα µας τέλει-
ωσαν οι Κοσοβάροι και µας ήρθαν οι Τούρκοι. 

Κύριε Υπουργέ, είναι σαφές ότι το ελληνικό κράτος πρέπει επι-
τέλους, να θέσει σοβαρούς και µεγαλεπήβολους στόχους για την
προώθηση και επίλυση του Βορειοηπειρωτικού ζητήµατος. Μέσα
σ’ αυτούς τους στόχους θα πρέπει να είναι και η επιστροφή όσο
το δυνατόν περισσοτέρων Βορειοηπειρωτών στα πάτρια εδάφη
καθώς και η προάσπιση των δικαιωµάτων τους. Είναι άσχετο µε
την ερώτησή µου. Καλό είναι να ακούγεται. Πιστεύω θα απαντή-
σετε. 

Πριν απ’ όλα όµως θα πρέπει να γίνει κάθαρση εντός της ελ-
λαδικής και βορειοηπειρωτικής κοινότητας. Να παταχθούν όλα
αυτά τα φαινόµενα διαφθοράς τόσο σε επίπεδο προσώπων όσο
και σε επίπεδο γενικότερης νοοτροπίας. 

Υπήρξαν διπλωµατικοί και αστυνοµικοί που πλούτισαν µε τις
βίζες και πολύ φοβούµαι ότι συνεχίζουν να πλουτίζουν. Δε µε κα-
λύψατε στο σκέλος τους πλουτισµού, στο σκέλος των 5.000
ευρώ το κοµµάτι. Πέρα απ’ αυτούς, πιστεύω ότι  πολλοί άνθρω-
ποι πλούτισαν µε την ενασχόλησή τους µε το βορειοηπειρωτικό.
Χρησιµοποίησαν την ιδιότητα του Βορειοηπειρώτη για να κάνουν
δηµόσιες σχέσεις και προσωπικές επαφές µε πολιτικούς, µε επι-
χειρηµατίες, µε οµογενείς. Όλες οι ελληνικές κυβερνήσεις από
το 1991 µέχρι σήµερα συναντώνται µε αυτούς τους ανθρώπους
και φαίνεται µάλλον να τους προτιµούν από τους πραγµατικούς
και αγνούς πατριώτες διότι είναι ακίνδυνοι και δεν διαταράσσουν
τη µακαριότητα της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής. 

Δυστυχώς βλέπουµε ότι το Υπουργείο Εξωτερικών δεν προ-
βληµατίζεται για το παρόν και το µέλλον των Ελλήνων της Βο-
ρείου Ηπείρου. Το µόνο που θέλει είναι να µην υπάρχουν
αναταραχές, ενστάσεις, φασαρίες. Μάλλον το Υπουργείο Εξω-
τερικών θεωρεί καλύτερο στη Βόρειο Ήπειρο να µην υπήρχαν
Έλληνες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στο Υπουργείο Εξωτερικών είναι απαγορευµένη η φράση «Βό-
ρειος Ήπειρος». Σε ιδιωτικές συναντήσεις οι Υπουργοί λένε
«έχουµε τη Βόρεια Ήπειρο στην καρδιά µας». Όσοι Υπουργοί
έχουν  µια παιδεία της δεκαετίας του 1950, όσοι έβγαλαν το σχο-
λείο τότε που υπήρχε το «πατρίς, θρησκεία, οικογένεια» και ανή-
κουν στην δεξιά παράταξη -ας πούµε- το λένε off the record. Στην
πραγµατικότητα τι κάνουν;

Για εσάς ως Κυβέρνηση µου φαίνεται ότι το να ασχοληθείτε
µε την Βόρειο Ήπειρο θα πρέπει να φαντάζει ένα µακρινό και ρο-
µαντικό όνειρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Όταν σε µέρες που όλοι εσείς της συγκυ-
βέρνησης, της µνηµονιακής κυβέρνησης µε τα δεκανίκια του
ΠΑΣΟΚ –κανείς δεν είναι σήµερα από το ΠΑΣΟΚ εδώ- και της
ΔΗΜΑΡ, λέτε «yes, boss» σε Μέρκελ και Αµερικανούς, θα πείτε
το «Βόρειος Ήπειρος, γη ελληνική» που λέει η Χρυσή Αυγή;  Μου
φαίνεται απίθανο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Παππά.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ και πάλι, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, επειδή είχαµε την ευκαιρία πολλές

φορές να συζητήσουµε επίκαιρες ερωτήσεις που καταθέσατε,
θα σας θυµίσω ότι τουλάχιστον προσωπικά και εκ µέρους του
Υπουργείου Εξωτερικών η θέση της συζήτησης ή της παρουσίας
είναι δεδοµένη. Και µάλιστα εγώ ο ίδιος σας ζήτησα στο παρελ-
θόν, αν είχατε κάποιες προτάσεις που αφορούσαν τις ειδικές οι-
κονοµικές ζώνες, σε µια ερώτηση που θέσατε για το ενδεχόµενο
Κοσοβοποίησης της Θράκης, να τις έχω  υπ’ όψιν  µου. Και νο-
µίζω ότι είναι κάτι που επιβεβαιώθηκε µέσα από το συγκεκριµένο
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Βήµα του ελληνικού Κοινοβουλίου.
Επίσης, θέλω να σας θυµίσω -γιατί ατυχώς βρεθήκαµε σε ένα

περιστατικό προ ολίγων ηµερών µέσα από µια επίκαιρη επερώ-
τηση- ότι προσκληθήκατε στο Συµβούλιο Εξωτερικής Πολιτικής
και δεν ήρθατε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Στηµένο θέατρο είναι, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θέλω

να πω µε άλλα λόγια ότι ο δηµοκρατικός διάλογος κοµµάτων που
εκπροσωπούν την ελληνική κοινωνία µέσα σ’ αυτό το χώρο είναι,
όπως αντιλαµβάνεστε, η αρχή και το τέλος της ίδιας της δηµο-
κρατίας. Και όποιος το αρνηθεί για οποιονδήποτε λόγο το µόνο
που θα καταφέρει είναι να δηµιουργήσει προβλήµατα στην ίδια
τη λειτουργία του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος. 

Και είναι αυτό που πρέπει όλοι µας να υπερασπιζόµαστε µε
κάθε τρόπο σεβόµενοι τη διαφορετικότητα των απόψεων -η
οποία είναι κατανοητή, αν είναι δυνατόν να συµφωνούσαν όλα
τα πολιτικά κόµµατα- αλλά προσπαθώντας µέσα από την εξαιρε-
τικά κρίσιµη συγκυρία που βρίσκεται η πατρίδα να προκρίνουµε
την καλύτερη δυνατή επιλογή και να την ακολουθήσουµε. Αυτό
νοµίζω ότι θα ικανοποιούσε και το ρόλο και το σκοπό όλων ηµών
µιας και µε τον έναν ή µε τον άλλο τρόπο εκπροσωπούµε την κοι-
νωνία, εκπροσωπούµε Έλληνες πολίτες.

Επαναλαµβάνω, η άποψή µου είναι πως θα πρέπει µε πολύ συ-
γκεκριµένο τρόπο ο καθένας από εµάς, αναλογιζόµενος την ευ-
θύνη που κάθε φορά µπορεί να του επιβάλλει η συµµετοχή του
ή η µη συµµετοχή του -είναι ευθύνη και η µη συµµετοχή- να δεί-
χνει µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο στους πολίτες ότι κάνει αυτό
για το λόγο για τον οποίο βρίσκεται εδώ.

Θα επανέλθω, ωστόσο, στο κρίσιµο θέµα που αφορά την ερώ-
τησή σας και θα επιµείνω σ’ αυτά που σας είπα νωρίτερα. Οι προ-
ξενικές µας αρχές στην Αλβανία έχουν γίνει συχνά αποδέκτριες
εδώ και αρκετά χρόνια αιτηµάτων προξενικών θεωρήσεων από
Τούρκους υπηκόους, που εργάζονται κυρίως σε τουρκικές επι-
χειρήσεις στην Αλβανία και κατά την περίοδο των διακοπών ή
των µουσουλµανικών τους εορτών µεταβαίνουν στη χώρα τους
οδικώς χρησιµοποιώντας κυρίως την Εγνατία Οδό λόγω της
πολύ καλής ποιότητας του οδικού δικτύου. Είστε από εκεί. Θα
σας πω ότι και εγώ έχω µακρινή καταγωγή από τη Βόρειο
Ήπειρο και το ξεκαθαρίζω, αλλά αυτό είναι ένα άλλο θέµα. Ξέ-
ρετε: Κρυσταλλοπηγή, Εγνατία Οδός φτάνουν στους Κήπους.
Είναι η γνωστή διαδικασία, η οποία ακολουθείται εδώ και χρόνια
ακόµη και από εκείνο το τεράστιο µεταναστευτικό κύµα των
Τούρκων, οι οποίοι από τη Γερµανία µέσω Ιταλίας κατέληγαν να
κάνουν µια αντίστοιχη διαδροµή όταν υπήρχαν τα προβλήµατα
µέσω της οδού της παλιάς Γιουγκοσλαβίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Επίσης, ένας σηµαντικός αριθµός Τούρκων τουριστών καθη-
µερινά µεταβαίνει στην Αλβανία κυρίως οδικώς πάλι χρησιµοποι-
ώντας το συγκεκριµένο προαναφερόµενο δίκτυο. Και παρά το
ότι υπάρχει απευθείας αεροπορική πτήση Τίρανα – Κωνσταντι-
νούπολη η επιλογή της επιστροφής οδικώς και κυρίως µέσω της
Ελλάδος προσφέρει σ’ αυτούς σηµαντικά πλεονεκτήµατα, όπως
είναι το χαµηλό κόστος και βεβαίως η χρήση ενός άριστου οδι-
κού δικτύου της Βόρειας Ελλάδος, γεγονός που καθιστά το συ-
γκεκριµένο τρόπο ταξιδιού ιδιαίτερα ελκυστικό µεταξύ Τούρκων
υπηκόων που διαµένουν στην Αλβανία. 

Όσον αφορά και πάλι  -θα επιµείνω- στη χορήγηση των προα-
ναφεροµένων προξενικών θεωρήσεων η διαδικασία έκδοσης των
θεωρήσεων εκτελείται αποκλειστικά από µόνιµους υπαλλήλους
στις προξενικές αρχές του Υπουργείου Εξωτερικών. Δεν υπάρ-
χουν άλλοι εµπλεκόµενοι σ’ αυτήν τη διαδικασία. Θα σας πω ότι
για τη χορήγηση των θεωρήσεων αυτών, βάσει της συνθήκης
Σένγκεν, απαιτείται η κατοχή ισχυρού διαβατηρίου, η αιτιολό-
γηση του σκοπού της διέλευσης, η µη καταχώρηση στον εθνικό
κατάλογο ανεπιθύµητων αλλοδαπών και βεβαίως να µην θεωρού-
νται απειλή για τη δηµόσια τάξη και ασφάλεια, τη δηµόσια υγεία
ή τις διεθνείς σχέσεις ενός εκ των κρατών - µελών της Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης. 
Ταυτόχρονα -και κλείνω µ’ αυτό, κυρία Πρόεδρε- όπως ανέ-

φερα στην πρωτολογία µου η προαναφερόµενη προξενική θεώ-
ρηση δεν επιτρέπει την παραµονή του στη χώρα µας, αλλά
αποκλειστικά και µόνο τη διέλευση. Ταυτόχρονα, οι υπηρεσίες
ελέγχων διαβατηρίων της χώρας προβαίνουν σε σχολαστικούς
και συστηµατικούς ελέγχους κατά την είσοδο αλλοδαπών και ει-
δικότερα τρίτων χωρών, δεδοµένου και της έντονης µη νόµιµης
µεταναστευτικής πίεσης που υφίσταται η χώρα µας -το ξέρουµε
πάρα πολύ καλά, το γνωρίζετε και εσείς, το έχετε θέσει και πάλι
µε ερώτησή σας- τα τελευταία χρόνια. Παράλληλα, έχουν εκδο-
θεί διαταγές και έχουν δοθεί συγκεκριµένες οδηγίες για την αυ-
στηροποίηση των ελέγχων, ειδικά όταν πρόκειται για γειτονικές
χώρες που διαχρονικά γνωρίζουµε ότι αποτελούν πύλη εισόδου
µη νόµιµων µεταναστών.

Θα κλείσω λέγοντας το εξής: Θέσατε αρκετά θέµατα. Εγώ
είµαι διαθέσιµος, ειλικρινά το λέω, να βρεθώ και πάλι απέναντί
σας και να απαντήσω, διότι εκτιµώ ότι η κοινοβουλευτική διαδι-
κασία όχι µόνο δηµιουργεί µια υποχρέωση µεταξύ όλων ηµών
που υπηρετούµε το συγκεκριµένο χώρο, αλλά είναι αναγκαία
πρώτα απ’ όλα ως ενηµέρωση για τους ίδιους τους Έλληνες πο-
λίτες. Και επειδή αντιλαµβάνεστε ότι όλα αυτά τα θέµατα χρειά-
ζονται πάρα πολύ χρόνο, θα σας ζητούσα εκ νέου να επανέλθετε
µε ερωτήσεις και εγώ θα είµαι στη διάθεσή σας για να απαντήσω.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Πριν ολοκληρώσουµε τη συζήτησή µας, πρέπει να απαντήσω

στον κ. Παππά, όσον αφορά τον προβληµατισµό που έθεσε για
τη µη παρουσία και του δεύτερου ερωτώµενου Υπουργού. 

Κύριε Παππά, όσον αφορά τη διαδικασία συζήτησης των επι-
καίρων ερωτήσεων -σύµφωνα µε το άρθρο 132- γνωρίζετε πολύ
καλά ότι µόνο ένας Υπουργός, Υφυπουργός απαντάει, ο οποίος
έχει προηγουµένως αποφασιστεί και ενηµερωθεί, και έχει ενηµε-
ρώσει οπωσδήποτε τις υπηρεσίες της Βουλής. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-

ριστούµε πολύ. 
Συµµεριζόµαστε την αγωνία σας και τη συµµερίζεται και το

Προεδρείο. Ο κ. Τσιάρας νοµίζω, όποτε τουλάχιστον εγώ είµαι
στην Έδρα και τοποθετείται κι απαντά, ότι σας απαντάει µε πολύ
πληρότητα. 

Η έκτη µε αριθµό 421/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ιωάννη
Πανούση προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την αξιοποίηση των
προτάσεων την Ένωσης Αποφοίτων Εθνικής Σχολής Δηµόσιας
Διοίκησης (ΕΝΑΠ) για τη Δηµόσια Διοίκηση δε συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρα-
κτικά της Δευτέρας 17 Σεπτεµβρίου 2012, της Τρίτης 18 Σεπτεµ-
βρίου 2012 και της Τετάρτης 19 Σεπτεµβρίου 2012 κι ερωτάται
το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Συνεπώς τα

Πρακτικά της Δευτέρας 17 Σεπτεµβρίου 2012, της Τρίτης 18 Σε-
πτεµβρίου 2012 και της Τετάρτης 19 Σεπτεµβρίου 2012 επικυρώ-
θηκαν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.11’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 16 Οκτωβρίου 2012 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση αναφορών κι ερωτήσεων. 
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